
 BORRADOR DE L’ACTA  DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA   
DE LA CORPORACIÓ CELEBRADA PEL PLE DE L’AJUNTAMENT  

EL DIA 26 DE OCTUBRE DE 2023 
 
 
A la vila de Calvià, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, a les deu hores i dos minuts del 
dia 26 d’octubre de 2023, amb convocatòria prèvia en forma, es reuneixen a la sala de plens de 
l’Ajuntament de Calvià els representants dels grups polítics del consistori que s’esmenten més 
avall, sota la presidència del batle, senyor Juan Antonio Amengual Guasp, i amb l’assistència 
del secretari accidental senyor Juan Castañer Alemany, a fi de dur a terme la sessió ordinària 
del Ple de l’Ajuntament. 
 

ASISTENTS: 
 

Batle-President:    Sr. Juan Antonio Amengual Guasp 
  
Regidors:  Sra. María Isabel Bonet Saum 
 Sr. Jaime Bujosa Arbona 

 Sra. María Esperanza Catalá Ribó 
 Sr. Juan Cuadros Martínez 
 Sra. Alba Cuenca Cuenca 
 Sr. Benito Carlos Ferrer Gómez 
 Sra. Natividad Francés Gárate 
 Sr. Simón Fuentes Mackintosh 
 Sra. María Dolores Godoy Alcoy 
 Sra. Marta López Expósito 
 Sr. Jabo Martínez Rodríguez 
 Sr. Borja Martorell Enseñat 
 Sr. Manuel Mas Sánchez 
 Sr. Alfonso Molina Jiménez 
 Sra. Elisa Monserrat Mayol 
 Sra. Francisca Muñoz Alcaraz 
 Sra. Bárbara Portells Sabater 
 Sra. Juana María Prats Vidal 
 Sr. Juan Recasens Oliver 
 Sr. Alfonso Rodríguez Badal (telemàticament) 
 Sra. María del Carmen Rojano Pérez 
 Sr. Francisco Javier Tascón Piña 
 Sra. María Teresa Tena Iturrizaga 
 Sr. Juan Thomás Quetglas 
  

Interventor:       Sr. David Martínez Sánchez de Rojas 
 

      Secretari acctal.:        Sr. Juan Castañer Alemany  
 

 
 
Aquesta acta s’ha redactat utilitzant l’aplicació informàtica “VideoActa”, i es pot accedir de 
forma automàtica, des dels enllaços vinculats que es troben a cada punt de l’ordre del dia, al 
vídeo de l’acta de la sessió, en el qual hi ha registrades totes les intervencions. Tant aquesta 
acta com el vídeo de la sessió s’han enregistrat electrònicament, d’acord amb la legislació 
vigent.  
 
Amb caràcter previ a l'inici de la sessió, el Sr. Batle anuncia que es fa un minut de silenci per 
les víctimes dels atacs massius a l’orient mitjà. 
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ESBORRANY DE L’ACTA CORRESPONENT A LA 
SESSIÓ ORDINÀRIA DE DIA 28.09.23. 
 
La corporació plenària, per unanimitat, aprova l’esborrany de l’acta assenyalada.  



 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=1 
 
 
2. PROPOSTA PER APROVAR AGRAIR I RECONÈIXER A LA SRA. Mª DEL PILAR 
GONZÁLEZ ROUGE ELS SERVEIS QUE HA PRESTAT PER A AQUESTA CORPORACIÓ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
“El passat dia 7 de setembre de 2023 es va jubilar la funcionària d’aquesta corporació, 
senyora María del Pilar González Rouge. 
 
La Sra. González té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de vint anys, 
durant els quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina. 
 
Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de 
l’Acord següent: 
 
Agrair i reconèixer a la senyora María del Pilar González Rouge els serveis que ha prestat per 
a aquesta corporació.” 
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=2 
 
3. PROPOSTA PER APROVAR AGRAIR I RECONÈIXER AL SR. JERONI QUETGLAS 
CABRER ELS SERVEIS QUE HA PRESTAT PER A AQUESTA CORPORACIÓ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
“El passat dia 11 de setembre de 2023 es va jubilar el funcionari d’aquesta corporació, senyor 
Jeroni Quetglas Cabrer. 
 
El Sr. Quetglas té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de trenta-set anys, 
durant els quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina. 
 
Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de 
l’Acord següent: 
 
Agrair i reconèixer al senyor Jeroni Quetglas Cabrer els serveis que ha prestat per a aquesta 
corporació.” 

 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=3 
 
4. PROPOSTA PER APROVAR AGRAIR I RECONÈIXER AL SR. JUAN HERRERA 
HERRERA ELS SERVEIS QUE HA PRESTAT PER A AQUESTA CORPORACIÓ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
El passat dia 9 de setembre de 2023 es va jubilar el funcionari d’aquesta corporació, senyor 
Juan Herrera Herrera. 
 
El Sr. Herrera té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de quaranta-un 
anys, durant els quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina. 
 



Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de 
l’Acord següent: 
 
Agrair i reconèixer al senyor Juan Herrera Herrera els serveis que ha prestat per a aquesta 
corporació. 
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=4 
 
5. PROPOSTA PER APROVAR AGRAIR I RECONÈIXER AL SR. JULIO CABELLO 
REVERTE ELS SERVEIS QUE HA PRESTAT PER A AQUESTA CORPORACIÓ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
“El passat dia 30 de setembre de 2023 es va jubilar el funcionari d’aquesta corporació, senyor 
Julio Cabello Reverte. 
 
El Sr. Cabello té una antiguitat reconeguda en aquest Ajuntament de més de trenta-set anys, 
durant els quals ha demostrat un gran interès i professionalitat en la seva feina. 
 
Per tot això, aquesta Batlia-Presidència proposa al Plenari de l’Ajuntament l’adopció de 
l’Acord següent: 
 
Agrair i reconèixer al senyor Julio Cabello Reverte els serveis que ha prestat per a aquesta 
corporació.” 

 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=5 
 
6. PROPOSTA PER APROVAR ACATAR I COMPLIR LES RESOLUCIONS JUDICIALS 
FERMES DICTADES PER DIFERENTS ÒRGANS JUDICIALS EN EL PERÍODE ENTRE EL 
13.09.23 I 09.10.23. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“Las resoluciones, dictadas por diferentes órganos judiciales en relación a expedientes en los 
que el Ayuntamiento de Calvià es parte, que han tenido entrada en los Servicios Jurídicos de la 
Corporación en el período comprendido entre el 13/09/23 y el 09/ 10/23 son las siguientes: 

1. Decreto núm. 63/23 de 04/09/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso 
Administrativo núm. 2 en el Procedimiento Ordinario 202/2022 en el recurso 
contencioso administrativo interpuesto por la mercantil IBERDROLA INMOBILIARIA, 
S.A. contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 83/22). 

2. Auto núm. 138/22 de 31/03/22 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo 
núm. 2 en el Procedimiento Abreviado 607/21 en el recurso contencioso administrativo 
interpuesto por Dª. Mª del Carmen Peñasco Mones, Dª. Mª del Carmen Caminales 
Peñasco y Dª. Elisa Mª Caminales Peñasco contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 
SSJJ: 58/21). 

3. Sentencia núm. 788/22 de 12/12/22 dictada por la Sala de lo Contencioso 
Administrativo del Tribunal Superior de Justicia de las Illes Baleares en el 
Procedimiento Ordinario 181/2016 en el recurso contencioso administrativo interpuesto 
por D. Jorge Perelló Garí, Dª. Paula Perelló Garí y D. Jordi Perelló Torrens contra el 
JURADO PROVINCIAL DE EXPROPIACIÓN y el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR 
SSJJ: 49/16). 



4. Auto núm. 343/23 de 06/09/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo 
núm. 2 en el Procedimiento Abreviado 345/23 en el recurso contencioso administrativo 
interpuesto por el Sr. JAUME FRONTERA PASCUAL contra el AJUNTAMENT DE 
CALVIÀ (NR SSJJ: 13/23). 

5. Auto núm. 178/23 de 01/08/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso Administrativo 
núm. 3 en el Procedimiento Abreviado 349/20 en el recurso contencioso administrativo 
interpuesto por el Sr. JAVIER PÉREZ AGUILÓ contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ 
(NR SSJJ: 42/20). 

6. Decreto núm. 41/23 de 11/09/23 dictado por el Juzgado de lo Contencioso 
Administrativo núm. 3 en el Procedimiento Abreviado 449/2021 en el recurso 
contencioso administrativo interpuesto por Dª. Mª PILAR GÓMEZ ÁNGEL contra el 
AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 30/21). 

7. Sentencia núm. 66/23 de 06/02/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso 
Administrativo núm. 3 en el Procedimiento Abreviado 152/22 en el recurso contencioso 
administrativo interpuesto por la mercantil ARABELLA HOSPITALITY ESPAÑA, S.L.U. 
contra el AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 07/22). 

8. Sentencia núm. 372/23 de 31/07/23 dictada por el Juzgado de lo Contencioso 
Administrativo núm. 1 en el Procedimiento Abreviado 435/22 en el recurso contencioso 
administrativo interpuesto por la mercantil OK CARS MOBILITY, S.L. contra el 
AJUNTAMENT DE CALVIÀ (NR SSJJ: 68/22). 

 
Por todo lo expuesto, y en cumplimiento de las atribuciones que tengo conferidas, previo 
dictamen de la Comisión Informativa de Asuntos Generales, se eleva al pleno municipal la 
siguiente 
 
PROPUESTA DE ACUERDO 

1. Aprobar acatar y cumplir las resoluciones antes relacionadas dictadas por diferentes 
órganos judiciales en relación a expedientes en los que el Ayuntamiento de Calvià es 
parte durante el período comprendido entre el 13/09/23 y el 09/10/23.” 

 
 
La corporació plenària, per unanimitat, acorda acatar i complir el contingut de les resolucions 
referenciades. 
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7. PROPOSTA PER APROVAR LA RECTIFICACIÓ ANUAL DEL PADRÓ MUNICIPAL 
D’HABITANTS REFERENT A L’1 DE GENER DE 2023. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
“ANTECEDENTS:  
 
• S’ha instruït expedient al qual consten les altes i baixes del Padró Municipal des del dia 1 de 
gener de 2022 a dia 1 de gener de 2023. 
 
• La població a 1 de gener de 2022 era de 57.706 habitants i a 1 de gener de 2023 la població 
total de habitants es de 57.862 ( suposa un augment de 156 habitants). Segons les dades del 
INE la població a 1 de gener de 2023 es de 53.162 habitants, hi ha diferencia de 4.700 
habitants perquè el INE no compatibilitza els estrangers que estan pendent de confirmació o 
renovació de residencia tal com queda reflectir en el informe adjunt al present expedient.  
  



FONAMENTS DE DRETS:  
 
• Reglament de Població i Demarcació Territorial que, al seu article 81, disposa que els 
ajuntaments aprovaran la revisió dels seus padrons amb referència a l’1 de gener de cada any.  
• Resolució de 29 d’abril de 2020 d’Instruccions Tècniques sobre la Gestió i Revisió del Padró 
Municipal, que disposen que procedeix la tramitació de la rectificació anual amb referència a l’1 
de gener, amb l’aprovació del Plenari Municipal i remissió a l’INE per la seva aprovació 
tècnica.  
• Llei 7/85 del Règim Local, Texte Refòs dels Reglaments del Règim Local, Reglament de 
Població i Demarcació Territorial de les Corporacions Locals i Llei Orgànica 5/85 del Règim 
Electoral General.  
 
Per tot això propòs que el Plenari Municipal adopti el següent ACORD:  
• APROVAR la Rectificació Anual del Padró Municipal d’Habitants amb referència a l’1 de gener 
de 2023, amb una població de 57.862 habitants segons el les Bases de dades del padró 
municipal.   
 
• COMUNICAR el present acord a l’Institut Nacional d’Estadística.” 
 
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
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8. PROPOSTA PER APROVAR L’ATORGAMENT DE LA CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB 
DISTINTIU BLAU A UN AGENT DE LA POLICIA LOCAL DE CALVIÀ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB nº 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el que se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Illes 
Balears, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según se dispone 
en su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se disponga en esta norma. 

En cumplimiento de lo anterior, en el BOIB nº 156, de 11 de noviembre de 2021, se publicó la 
aprobación definitiva del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià.  

En el artículo 130 del Decreto 40/2019 se establecen las circunstancias que tienen que 
concurrir para que se pueda conceder una Cruz al Mérito Policial con Distintivo Azul y, de 
acuerdo con lo dispuesto en el artículo 140.4 b) del citado Decreto, el otorgamiento de las 
Cruces al Mérito Policial con Distintivo Azul de los ayuntamientos es competencia del Pleno de 
la Corporación. Así mismo, en su artículo 140.5 se establece la obligación de que los 
ayuntamientos tendrán que seguir los mismos criterios y procedimientos para otorgar los 
premios y condecoraciones que los que se recogen como competencia de la Comunidad 
Autónoma, adaptados a sus peculiaridades. En este sentido, en el artículo 3 del Reglamento 
Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de Calvià se 
establecen los supuestos en los que se puede conceder una Cruz al Mérito Policial con 
Distintivo Azul del Ayuntamiento de Calvià; el artículo 9.1 dispone que el otorgamiento de las 
Cruces al Mérito Policial del Ayuntamiento de Calvià es competencia del Pleno de la 
Corporación; y en el artículo 11 se establece el procedimiento ordinario para el otorgamiento de 
estas condecoraciones. 

Después de la tramitación del oportuno expediente, siguiendo el procedimiento establecido en 
el Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de 
Calvià y en la Orden de jefatura número 0118/2023, por parte del instructor y secretario del 
mismo se ha emitido informe favorable, por lo que la Mayor-Jefa de la Policía Local ha elevado 
a la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local la propuesta favorable para la concesión de 



una Cruz al Mérito Policial con Distintivo Azul del Ayuntamiento de Calvià al agente de la 
Policía Local de Calvià Sr. PEDRO ENRIQUE CARO CRONVALL (P180).  

En base a todo lo expuesto, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local, en virtud de las 
competencias atribuidas a la Alcaldía en el artículo 21.1 i) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local, en el artículo 140.4 b) del Decreto 40/2019, de 24 
de mayo, por el cual se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales 
de las Islas Baleares, y en el artículo 9.1 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià, eleva al Pleno, para su aprobación, la siguiente  

PROPUESTA DE ACUERDO 

Primero - Conceder una Cruz al Mérito Policial con Distintivo AZUL DEL AYUNTAMIENTO 
DE CALVIÀ al Agente de la Policía Local de Calvià Sr. PEDRO ENRIQUE CARO CRONVALL 
(P180), por su actuación el pasado 21 de junio de 2023, en la que llevó a cabo actos en 
defensa y protección de los intereses que se tienen encomendados que pongan de manifiesto 
cualidades de valor, sacrificio, lealtad y abnegación excepcionales, y de los cuales se derive un 
riesgo para la persona, con independencia del resultado producido, siempre que se hayan 
cumplido estrictamente las obligaciones y los deberes reglamentarios. (exp. nº 5) 

Segundo – Hacer entrega de esta condecoración al interesado con motivo de la celebración de 
la “Diada de la Policía Local de Calvià 2023”. 

Tercero – Notificar al interesado el presente Acuerdo.” 

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=8 
 
9. PROPOSTA PER APROVAR L’ATORGAMENT DE LA CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB 
DISTINTIU VERD A DIFERENTS MEMBRES DE LA POLICIA LOCAL DE CALVIÀ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB nº 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el que se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Illes 
Balears, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según se dispone 
en su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se disponga en esta norma. 

En cumplimiento de lo anterior, en el BOIB nº 156, de 11 de noviembre de 2021, se publicó la 
aprobación definitiva del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià.  

En el artículo 131 del Decreto 40/2019 se establecen las circunstancias que tienen que 
concurrir para que se pueda conceder la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Verde y, de 
acuerdo con lo dispuesto en el artículo 140.4 c) del citado Decreto, el otorgamiento de las 
Cruces al Mérito Policial con Distintivo Verde de los ayuntamientos es competencia del Pleno 
de la Corporación. Así mismo, en su artículo 140.5 se establece la obligación de que los 
ayuntamientos tendrán que seguir los mismos criterios y procedimientos para otorgar los 
premios y condecoraciones que los que se recogen como competencia de la Comunidad 
Autónoma, adaptados a sus peculiaridades. En este sentido, en el artículo 4 del Reglamento 
Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de Calvià se 
establecen los supuestos en los que se puede conceder la Cruz al Mérito Policial con Distintivo 
Verde del Ayuntamiento de Calvià; el artículo 9.1 dispone que el otorgamiento de las Cruces al 
Mérito Policial del Ayuntamiento de Calvià es competencia del Pleno de la Corporación; y en el 



artículo 11 se establece el procedimiento ordinario para el otorgamiento de estas 
condecoraciones. 

Después de la tramitación de los oportunos expedientes, siguiendo el procedimiento 
establecido en el Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la 
Policía Local de Calvià y en la Orden de jefatura número 0118/2023, por parte de los 
instructores y secretarios de diferentes expedientes se han emitido informes favorables, por lo 
que la Mayor-Jefa de la Policía Local ha elevado a la Teniente de Alcalde delegada de Policía 
Local las propuestas favorables para la concesión de la Cruz al Mérito Policial con Distintivo 
Verde del Ayuntamiento de Calvià a varios miembros de la Policía Local de Calvià.  

En base a todo lo expuesto, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local, en virtud de las 
competencias atribuidas a la Alcaldía en el artículo 21.1 i) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local, en el artículo 140.4 c) del Decreto 40/2019, de 24 
de mayo, por el cual se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales 
de las Islas Baleares, y en el artículo 9.1 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià, eleva al Pleno, para su aprobación, la siguiente  

PROPUESTA DE ACUERDO 

Primero - Conceder la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Verde DEL AYUNTAMIENTO 
DE CALVIÀ a los miembros de la Policía Local de Calvià que se enumeran a continuación: 

• Sra. CATALINA ENSEÑAT BARCELÓ (M046) y Sr. ANTONIO LOZANO BECERRA 
(M047) Oficiales de la Policía Local de Calvià, por la localización y denuncia de una 
infracción muy grave al Decreto de Excesos de la CAIB de una actividad continuada de 
“Party Boat”. (exp. nº 4)  

• Sr. JOSÉ SÁNCHEZ VALERO (M038), Oficial de la Policía Local de Calvià, por 
localizar y denunciar dos establecimientos que realizaban prácticas que cosificaban e 
hipersexualizaban a la persona, especialmente a la la mujer, con la finalidad de inducir 
al consumo de alcohol o a la entrada a un establecimiento abierto al público, que 
constituyen una infracción muy grave al Decreto de Excesos de la CAIB. (exp. nº 4)  

• Sr. ANTONIO ROIG CIRER (M020), Subinspector de la Policía Local de Calvià, por su 
actuación y conducta a lo largo de su carrera profesional y excederse con notoriedad y 
perseverancia en el cumplimiento de los deberes del cargo, lo que constituye una 
conducta ejemplar." (exp. nº 8)  

• Sr. ANTONIO LOZANO BECERRA (M047), Oficial de la Policía Local de Calvià, por 
excederse con notoriedad y perseverancia en el cumplimiento de los deberes de su 
cargo, constituyendo, con ello, una conducta ejemplar; y por el ejercicio de un trabajo 
prolongado en el tiempo en el camino de la dignificación, el prestigio, y el 
reconocimiento público de las policías locales, así como la misión de defensa, 
promoción y protección de los derechos y libertades públicas. (exp. nº 10)  

• Sr. JUAN JOSÉ GARCÍA SASTRE (P188), y Sr. VÍCTOR COLOM MARTÍNEZ (P192), 
agentes de la Policía Local de Calvià, por excederse con notoriedad y perseverancia en 
el cumplimiento de los deberes del cargo, lo que constituye una conducta ejemplar. 
(exp. nº 12)  

 
Segundo – Hacer entrega de estas condecoraciones a los interesados con motivo de la 
celebración de la “Diada de la Policía Local de Calvià 2023”. 
 
Tercero – Notificar a todos los interesados el presente Acuerdo.” 
 

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
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10. PROPOSTA PER APROVAR L’ATORGAMENT DE LA CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB 
DISTINTIU BLANC A DIFERENTS MEMBRES DE LA POLICIA LOCAL DE CALVIÀ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB nº 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el que se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Illes 
Balears, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según se dispone 
en su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se disponga en esta norma. 

En cumplimiento de lo anterior, en el BOIB nº 156, de 11 de noviembre de 2021, se publicó la 
aprobación definitiva del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià.  

En el artículo 132 del Decreto 40/2019 se establecen las circunstancias que tienen que 
concurrir para que se pueda conceder una Cruz al Mérito Policial con Distintivo Blanco y, de 
acuerdo con lo dispuesto en el artículo 140.4 d) del citado Decreto, el otorgamiento de las 
Cruces al Mérito Policial con Distintivo Blanco de los ayuntamientos es competencia del Pleno 
de la Corporación. Así mismo, en su artículo 140.5 se establece la obligación de que los 
ayuntamientos tendrán que seguir los mismos criterios y procedimientos para otorgar los 
premios y condecoraciones que los que se recogen como competencia de la Comunidad 
Autónoma, adaptados a sus peculiaridades. En este sentido, en el artículo 5 del Reglamento 
Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de Calvià se 
establece el supuesto en el que se puede conceder una Cruz al Mérito Policial con Distintivo 
Blanco del Ayuntamiento de Calvià; el artículo 9.1 dispone que el otorgamiento de las Cruces al 
Mérito Policial del Ayuntamiento de Calvià es competencia del Pleno de la Corporación; y en el 
artículo 11 se establece el procedimiento ordinario para el otorgamiento de estas 
condecoraciones. 

Después de la tramitación del oportuno expediente, siguiendo el procedimiento establecido en 
el Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de 
Calvià y en la Orden de Jefatura número 0118/2023, por parte del instructor y secretario del 
mismo se ha emitido informe favorable, por lo que la Mayor-Jefa de la Policía Local ha elevado 
a la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local la propuesta favorable para la concesión de 
la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Blanco del Ayuntamiento de Calvià a varios miembros 
de la Policía Local de Calvià.  

En base a todo lo expuesto, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local, en virtud de las 
competencias atribuidas a la Alcaldía en el artículo 21.1 i) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local, en el artículo 140.4 d) del Decreto 40/2019, de 24 
de mayo, por el cual se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales 
de las Islas Baleares, y en el artículo 9.1 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià, eleva al Pleno, para su aprobación, la siguiente  

PROPUESTA DE ACUERDO 

Primero - Conceder la Cruz al Mérito Policial con Distintivo BLANCO DEL 
AYUNTAMIENTO DE CALVIÀ a los Oficiales Sr. JORGE NADAL CERVANTES (M009) y Sra. 
CATALINA ENSEÑAT BARCELÓ (M046), por haber cumplido treinta años de servicio en 
cualquier cuerpo de la Policía Local, en situación de servicio activo o en situación de servicios 
especiales, habiendo tenido una trayectoria profesional destacada sin tener expedientes 
disciplinarios en curso o sanciones disciplinarias pendientes de cancelar en su expediente 
personal. (exp. nº 13) 



Segundo – Hacer entrega de estas condecoraciones a los interesados con motivo de la 
celebración de la “Diada de la Policía Local de Calvià 2023”. 

Tercero – Notificar a los los interesados el presente Acuerdo.” 
 

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
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11. PROPOSTA PER APROVAR L’ATORGAMENT D’UNA FELICITACIÓ PÚBLICA DE 
L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ A DIFERENTS MEMBRES DE LA POLICIA LOCAL DE 
CALVIÀ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB nº 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el que se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Illes 
Balears, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según se dispone 
en su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se disponga en esta norma. 

En cumplimiento de lo anterior, en el BOIB nº 156, de 11 de noviembre de 2021, se publicó la 
aprobación definitiva del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià.  

En el artículo 134 del Decreto 40/2019 se establecen las circunstancias que tienen que 
concurrir para que se pueda conceder una Felicitación Pública y, de acuerdo con lo dispuesto 
en el artículo 140.3 del citado Decreto, el otorgamiento de las felicitaciones municipales es 
competencia del alcalde o alcaldesa con un acuerdo plenario previo. Así mismo, en su artículo 
140.5 se establece la obligación de que los ayuntamientos tendrán que seguir los mismos 
criterios y procedimientos para otorgar los premios y condecoraciones que los que se recogen 
como competencia de la Comunidad Autónoma, adaptados a sus peculiaridades. En este 
sentido, en el artículo 7 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià se establecen los supuestos en los que se 
puede conceder una Felicitación Pública del Ayuntamiento de Calvià; el artículo 9.2 dispone 
que el otorgamiento de las Felicitaciones Públicas del Ayuntamiento de Calvià es competencia 
del Alcalde o Alcaldesa del Ayuntamiento, con acuerdo previo del Pleno; y en el artículo 11 se 
establece el procedimiento ordinario para el otorgamiento de estas condecoraciones. 

Después de la tramitación de los oportunos expedientes, siguiendo el procedimiento 
establecido en el Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la 
Policía Local de Calvià y en la Orden de jefatura número 0118/2023, por parte de los 
instructores y secretarios de diferentes expedientes se han emitido informes favorables, por lo 
que la Mayor-Jefa de la Policía Local ha elevado a la Teniente de Alcalde delegada de Policía 
Local las propuestas favorables para la concesión de una Felicitación Pública del Ayuntamiento 
de Calvià a varios miembros de la Policía Local de Calvià.  

En base a todo lo expuesto, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local, en virtud de las 
competencias atribuidas a la Alcaldía en el artículo 21.1 i) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local, en el artículo 140.3 del Decreto 40/2019, de 24 de 
mayo, por el cual se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de 
las Islas Baleares, y en el artículo 9.2 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià, eleva al Pleno, para su aprobación, la siguiente  

PROPUESTA DE ACUERDO 



Primero - Conceder una FELICITACIÓN PÚBLICA DEL AYUNTAMIENTO DE CALVIÀ a los 
miembros de la Policía Local de Calvià que se enumeran a continuación: 

• Sr. ÓSCAR ROMERO BLÁZQUEZ, Agente de la Policía Local de Calvià, con DPI 
P208, y Sr. JUAN JOSÉ PINOS DÍAZ, ex-agente de la Policía Local de Calvià, con DPI 
239, por haber destacado durante un año en el cumplimiento ordinario de sus 
funciones, las cuales sirven de ejemplo a sus compañeros del Cuerpo. (exp. nº 1) 

• Sr. JAVIER PINOS DÍAZ (P201), Sr. VÍCTOR MANUEL FAÚNDEZ FERNÁNDEZ 
(P246) y Sra. LAURA MAIJA DÍAZ ROMO (P249), agentes de la Policía Local de 
Calvià, por la intervención realizada durante el servicio del pasado 15 de enero de 
2023, la cual permitió la localización de un hombre de 86 años, el cual se encontraba 
desaparecido desde el día 14 de enero de 2023 y del que se temía por su vida, dadas 
las condiciones meteorológicas y su delicado estado de salud. (exp. nº 2) 

• Sr. JUAN PABLO SANLLEHI TAAYKE (M002), Oficial de la Policía Local de Calvià, y 
Sr. CRISTÓBAL GONZÁLEZ LÓPEZ (P101), Agente de la Policía Local de Calvià, por 
su profesionalidad y cumplimiento meritorio de sus funciones, habiendo tenido una 
repercusión social importante el desarrollo de su labor. (exp. nº 4)  

• Sr. MIGUEL ÁNGEL BARRANCO AMADOR (P004), Sr. JAVIER MARTÍ RAYA 
(P010) y Sra. LAURA SÁNCHEZ LÓPEZ (P243), agentes de la Policía Local de 
Calvià, por haber realizado, el pasado 21 de junio de 2023, un servicio especialmente 
meritorio en el cumplimiento de sus funciones, o como resultado de las mismas, que 
tenga una repercusión social importante o en los ámbitos de la seguridad ciudadana, la 
protección civil o el tráfico. (exp. nº 5)  

• Sra. NEUS RECOBENI ONIEVA (P244), Sr. MARC BUJOSA MARTÍ (P253), y Sr. 
ANDRÉS VÁZQUEZ MARTÍ (P254), agentes de la Policía Local de Calvià, por haber 
realizado, el pasado 6 de junio de 2023, un servicio especialmente meritorio en el 
cumplimiento de sus funciones, o como resultado de las mismas, que tenga una 
repercusión social importante o en los ámbitos de la seguridad ciudadana, la protección 
civil o el tráfico; y por haber destacado, durante un año, en el cumplimiento ordinario de 
sus funciones, las cuales sirven de ejemplo para los compañeros del Cuerpo. (exp. nº 
7)  

• Sr. JOSÉ ANTONIO NAVARRO MUÑOZ (M001), Mayor de la Policía Local de Calvià, 
y Sr. JOSÉ LÓPEZ LÓPEZ (M032), Subinspector de la Policía Local de Calvià, por su 
actuación de planificación y dirección operativa del evento denominado "Mallorca Live 
Festival", que tuvo lugar durante los días 18, 19 y 20 de mayo de 2023, habiendo 
realizado un servicio especialmente meritorio en el cumplimiento de sus funciones, o 
como resultado de las mismas, que tenga una repercusión social importante o en los 
ámbitos de la seguridad ciudadana, la protección civil o el tráfico. (exp. nº 9) 

• Sra. CRISTINA MASSANET MATEU (P091), Agente de la Policía Local de Calvià, por 
haber realizado un servicio especialmente meritorio en el cumplimiento de sus 
funciones, o como resultado de las mismas, que tenga una repercusión social 
importante o en los ámbitos de la seguridad ciudadana, la protección civil o el tráfico; y 
por haber destacado durante un año en el cumplimiento ordinario de sus funciones, las 
cuales sirven de ejemplo a su compañeros del Cuerpo. (exp. nº 11) 

 
Segundo – Hacer entrega de estas condecoraciones a los interesados con motivo de la 
celebración de la “Diada de la Policía Local de Calvià 2023”. 
 
Tercero – Notificar a todos los interesados el presente Acuerdo.” 
 

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
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12. PROPOSTA PER APROVAR RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE BATLIA DE DATA 5.10.23 
D’ARXIU DE L’EXPEDIENT D’ATORGAMENT DE FELICITACIONS PÚBLIQUES DE 
L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ.  
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB n.º 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el cual se aprobaba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Islas 
Baleares, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según dispone 
su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se dispone en esta norma. 

El Pleno del Ayuntamiento de Calvià, en sesión celebrada el 27 de octubre de 2021, acordó 
aprobar definitivamente el Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià. 

En el artículo 7 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la 
Policía Local de Calvià se establecen las circunstancias que tienen que concurrir para que se 
puedan otorgar Felicitaciones Públicas del Ayuntamiento de Calvià. 

En relación al expediente de condecoraciones de la Diada de la Policía Local 2023, con 
número de orden 3/2023, de concesión de una FELICITACIÓN PÚBLICA del Ayuntamiento de 
Calvià a los agentes de la Policía Local de Calvià Sr. MIGUEL ÁNGEL BARRANCO AMADOR 
(P004), Sr. DAVID DÍAZ PEGALAJAR (P151), Sr. ANTONIO VILA OLIVER (P234), y al Oficial 
de la Policía Local de Calvià Sr. CARLOS LUQUE HERNÁNDEZ (M048), por su actuación en 
los hechos acontecidos en Cas Saboners de Palmanova, el 31 de agosto de 2022, una vez 
recibida la solicitud de concesión de la condecoración y después de la tramitación del oportuno 
procedimento establecido en el artículo 11 del Reglamento municipal y en la Orden de Jefatura 
número 0118/2023, por parte del instructor del expediente, en fecha 3 de octubre de 2023, se 
ha emitido informe desfavorable nº 4350/23 en el que se concluye que no se puede proponer la 
concesión del reconocimiento solicitado al considerar que en la actuación por la que han sido 
propuestos, aunque dignas de reconocimiento como una excelente labor policial, no se cumple 
el supuesto establecido en el artículo 7 b) del Reglamento municipal regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià", para la concesión de esta condecoración. 

Una vez estudiado el expediente, por parte de la Mayor-Jefa de la Policía Local, en fecha 4 de 
octubre de 2023, se ha emitido informe número 4370/23, por el que se eleva a la Teniente de 
Alcalde delegada de Policía Local la propuesta de archivo del expediente formulada por el 
instructor del mismo, con indicación de que está de acuerdo con sus conclusiones, motivación 
y justificación. 

Sobre la base de lo expuesto en el informe del instructor del expediente y de la Mayor-Jefa de 
la Policía Local, y por los motivos contenidos en los mismos, esta Tenencia de Alcaldía, 
haciendo uso de las atribuciones que le confiere la legislación vigente, en fecha 5 de octubre 
de 2023, ha dictado resolución cuya parte dispositiva se transcribe a continuación: 

“PRIMERO.- No elevar al Pleno de la Corporación la propuesta de concesión de la Felicitación 
Pública del Ayuntamiento de Calvià a los agentes de la Policía Local de Calvià Sr. Miguel Ángel 
Barranco Amador (P004), Sr. David Díaz Pegalajar (P151), Sr. Antonio Vila Oliver (P234), y al 
Oficial de la Policía Local de Calvià Sr. Carlos Luque Hernández (M048), ya que la actuación 
por la que los agentes y el Oficial han sido propuestos, aunque dignas de reconocimiento como 
una excelente labor policial, no alcanzan los requisitos exigidos en el artículo 7 b) del 
Reglamento municipal regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de 
Calvià, para la concesión de esta condecoración. 



SEGUNDO.- Proceder al archivo del expediente nº 3/2023, de concesión de la Felicitación 
Pública del Ayuntamiento de Calvià a los agentes de la Policía Local de Calvià Sr. Miguel Ángel 
Barranco Amador, Sr. David Díaz Pegalajar, Sr. Antonio Vila Oliver, y al Oficial de la Policía 
Local de Calvià Sr. Carlos Luque Hernández, por el motivo expuesto en el punto anterior. 

TERCERO.- La presente resolución deberá ser ratificada por el Pleno municipal." 

En base a todo lo expuesto anteriormente, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local 
eleva al Pleno de la Corporación, para su aprobación, la siguiente  

PROPUESTA 

RATIFICAR la Resolución de Alcaldía, de fecha 5 de octubre de 2023, por la que se decreta el 
archivo del expediente de condecoraciones de la Diada de la Policía Local 2023 con número de 
orden 3/2023, de concesión de la Felicitación Pública del Ayuntamiento de Calvià a los agentes 
de la Policía Local de Calvià Sr. Miguel Ángel Barranco Amador, Sr. David Díaz Pegalajar, Sr. 
Antonio Vila Oliver, y al Oficial de la Policía Local de Calvià Sr. Carlos Luque Hernández, y que 
se adjunta a la presente propuesta.” 
 
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i 
dotze abstencions. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, 
senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, 
Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors 
Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena Iturrizaga). S’abstenen els 
regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros Martínez, senyores Cuenca 
Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez Rodríguez, Martorell Enseñat, 
Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora 
Rojano Pérez). 
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13. PROPOSTA PER APROVAR RATIFICAR LA RESOLUCIÓ DE BATLIA DE DATA 5.10.23 
D’ARXIU DE L’EXPEDIENT D’ATORGAMENT DE LA CREU AL MÈRIT POLICIAL AMB 
DISTINTIU VERD (EXP. 6/2023). 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB n.º 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el cual se aprobaba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Islas 
Baleares, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según dispone 
su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se dispone en esta norma. 

El Pleno del Ayuntamiento de Calvià, en sesión celebrada el 27 de octubre de 2021, acordó 
aprobar definitivamente el Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià. 

En el artículo 4 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la 
Policía Local de Calvià se establecen las circunstancias que tienen que concurrir para que se 
pueda otorgar la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Verde del Ayuntamiento de Calvià. 

En relación al expediente de condecoraciones de la Diada de la Policía Local 2023, con 
número de orden 6/2023, de concesión de la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Verde del 
Ayuntamiento de Calvià a los agentes de la Policía Local de Calvià Sr. José Luís Mulet Fraile y 
Sr. Antonio Moreno Marqueño, una vez recibida la solicitud de concesión de la condecoración y 



después de la tramitación del oportuno procedimento establecido en el artículo 11 del 
Reglamento municipal y en la Orden de Jefatura número 0118/2023, por parte del instructor y 
del secretario del expediente, en fecha 7 de septiembre de 2023, se ha emitido informe 
desfavorable nº 3956/23 en el que se concluye que no se puede proponer la concesión del 
reconocimiento solicitado al no considerar que la actuación por la que han sido propuestos "se 
incluya en los tipos que enmarca la condecoración "Cruz al Mérito Policial con Distintivo 
Verde"", si bien ello no obsta para que dichos agentes “sean reconocidos por gran parte de la 
plantilla como "excelentes profesionales en el desarrollo de la tarea policial.""  

Una vez estudiado el expediente, por parte de la Mayor-Jefa de la Policía Local, en fecha 4 de 
octubre de 2023, se ha emitido informe número 4201/23, por el que se eleva a la Teniente de 
Alcalde delegada de Policía Local la propuesta de archivo del expediente formulada por el 
instructor y el secretario del mismo, con indicación de que está de acuerdo con sus 
conclusiones, motivación y justificación. 

Sobre la base de lo expuesto en los informes del instructor y secretario del expediente y de la 
Mayor-Jefa de la Policía Local, y por los motivos contenidos en los mismos, esta Tenencia de 
Alcaldía, haciendo uso de las atribuciones que le confiere la legislación vigente, en fecha 5 de 
octubre de 2023, ha dictado resolución cuya parte dispositiva se transcribe a continuación: 

“PRIMERO.- No elevar al Pleno de la Corporación la propuesta de concesión de la Cruz al 
Mérito Policial con Distintivo Verde del Ayuntamiento de Calvià a los agentes de la Policía Local 
de Calvià Sr. José Luís Mulet Fraile (P145) y Sr. Antonio Moreno Marqueño (P154), ya que la 
actuación y demás circunstancias por las que los agentes han sido propuestos, aunque dignas 
de reconocimiento como una excelente labor policial, no alcanzan los requisitos exigidos en el 
artículo 4 del Reglamento municipal regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía 
Local de Calvià, para la concesión de esta condecoración. 

SEGUNDO.- Proceder al archivo del expediente nº 6/2023, de concesión de la Cruz al Mérito 
Policial con Distintivo Verde del Ayuntamiento de Calvià a los agentes de la Policía Local de 
Calvià Sr. José Luís Mulet Fraile y Sr. Antonio Moreno Marqueño, por el motivo expuesto en el 
punto anterior. 

TERCERO.- La presente resolución deberá ser ratificada por el Pleno municipal." 

En base a todo lo expuesto anteriormente, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local 
eleva al Pleno de la Corporación, para su aprobación, la siguiente  

PROPUESTA 

RATIFICAR la Resolución de Alcaldía, de fecha 5 de octubre de 2023, por la que se decreta el 
archivo del expediente de condecoraciones de la Diada de la Policía Local 2023 con número de 
orden 6/2023, de concesión de la Cruz al Mérito Policial con Distintivo Verde del Ayuntamiento 
de Calvià a los agentes de la Policía Local de Calvià Sr. José Luís Mulet Fraile y Sr. Antonio 
Moreno Marqueño, y que se adjunta a la presente propuesta.” 

 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i 
dotze abstencions. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, 
senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, 
Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors 
Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena Iturrizaga). S’abstenen els 
regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros Martínez, senyores Cuenca 
Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez Rodríguez, Martorell Enseñat, 
Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora 
Rojano Pérez). 
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14. PROPOSTA PER APROVAR L’ATORGAMENT DE DIPLOMES DE JUBILACIÓ A 
DIFERENTS MEMBRES DE LA POLICIA LOCAL DE CALVIÀ.  
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“En el BOIB nº 70, de 25 de mayo de 2019, se publicó el Decreto 40/2019, de 24 de mayo, por 
el que se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de las Illes 
Balears, que regula los premios y condecoraciones de la Policía Local y que, según se dispone 
en su artículo 1.2, tiene carácter de norma marco de los reglamentos de policía local aprobados 
por los ayuntamientos, los cuales tienen que ajustarse a lo que se disponga en esta norma. 

En cumplimiento de lo anterior, en el BOIB nº 156, de 11 de noviembre de 2021, se publicó la 
aprobación definitiva del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones 
de la Policía Local de Calvià.  

En el artículo 133 del Decreto 40/2019 se establece que “Se crea el Diploma de Jubilación 
como reconocimiento a los miembros de los cuerpos de policía local por la dedicación de una 
vida al servicio de la ciudadanía y su misión de defensa promoción y protección de los 
derechos y libertades públicas. Este Diploma se entrega a todos los miembros de la policía 
local, sea cuál sea su categoría en el momento de la jubilación.” De acuerdo con lo dispuesto 
en el artículo 140.3 del citado Decreto, el otorgamiento de los diplomas por jubilación es 
competencia del Alcalde o Alcaldesa del Ayuntamiento donde preste servicios el agente, con 
un acuerdo plenario previo. Así mismo, en su artículo 140.5 se establece la obligación de que 
los ayuntamientos tendrán que seguir los mismos criterios y procedimientos para otorgar los 
premios y condecoraciones que los que se recogen como competencia de la Comunidad 
Autónoma, adaptados a sus peculiaridades. En este sentido, el artículo 6 del Reglamento 
Municipal Regulador de los Premios y Condecoraciones de la Policía Local de Calvià crea el 
Diploma de Jubilación del Ayuntamiento de Calvià como reconocimiento a las personas 
integrantes del Cuerpo de Policía Local de Calvià por la dedicación de una vida al servicio del 
ciudadano y su misión de defensa, promoción y protección de los derechos y libertades 
públicas; y en el artículo 9.2 dispone que el otorgamiento de los Diplomas de Jubilación del 
Ayuntamiento de Calvià es competencia del Alcalde o Alcaldesa del Ayuntamiento de Calvià 
con acuerdo previo del Pleno de la Corporación.  

En fecha 5 de octubre de 2023, la Mayor-Jefa de la Policía Local de Calvià ha emitido informe 
nº 4380/23, en el que se relacionan los miembros de la Policía Local de Calvià que se han 
jubilado desde la fecha en la que se celebró el Pleno mediante el cual se otorgaron las distintas 
condecoraciones del año 2022 (27/10/2022), a la fecha límite de tramitación (6/10/23) de los 
expedientes de condecoraciones de este año 2023 que se elevarán al Pleno de la Corporación 
en su sesión del 26 de octubre de 2023, y eleva a la Teniente de Alcalde delegada de Policía 
Local la propuesta de otorgamiento del Diploma de Jubilación a los siguientes miembros de la 
Policía Local de Calvià: 

• El OFICIAL M008, Sr. MIGUEL CALLE BOVER, titular del DNI nº 43000265V, el día 1 
de noviembre de 2022. 

• La AGENTE P087, Sra. ANA MARÍA REYNÉS AMATE, titular del DNI nº 43010188G, 
el día 25 de diciembre de 2022. 

• El AGENTE P070, Sr. RAFAEL MARTÍN PARERA, titular del DNI nº 43006876G, el día 
25 de diciembre de 2022. 

• El OFICIAL M004, Sr. RAFAEL SERRA MOLINER, titular del DNI nº 73536618Y, el día 
19 de abril de 2023. 



• El AGENTE P058, Sr. MIGUEL ÁNGEL BORDOY GARÍ, titular del DNI nº 43017643F, 
el día 1 de junio de 2023. 

• EL SUBINSPECTOR M014, Sr. JUAN HERRERA HERRERA, titular del DNI nº , titular 
del DNI nº 43017643F, el día 1 de junio de 2023, el día 8 de septiembre de 2023 

• El AGENTE P071, Sr. JERONI QUETGLAS CABRER, titular del DNI nº 78205466S, el 
día 11 de septiembre de 2023. 

• El AGENTE P074, Sr. JULIO CABELLO REVERTE, titular del DNI nº 43011234S, el 
día 30 de septiembre de 2023. 

 
En base a todo lo expuesto, la Teniente de Alcalde delegada de Policía Local, en virtud de las 
competencias atribuidas a la Alcaldía en el artículo 21.1 i) de la Ley 7/1985, de 2 de abril, 
Reguladora de las Bases de Régimen Local, en el artículo 140.3 del Decreto 40/2019, de 24 de 
mayo, por el cual se aprueba el Reglamento Marco de Coordinación de las Policías Locales de 
las Islas Baleares, y en el artículo 9.2 del Reglamento Municipal Regulador de los Premios y 
Condecoraciones de la Policía Local de Calvià, eleva al Pleno, para su aprobación, la siguiente  
 
PROPUESTA DE ACUERDO 
 
Primero – Otorgar el Diploma de Jubilación a los miembros de la Policía Local de Calvià que 
se detallan a continuación, por la dedicación de una vida al serivicio ciudadano y su misión de 
defensa, promoción y protección de los derechos y libertades públicas: 

• AL OFICIAL Sr. MIGUEL CALLE BOVER (M008) 

• A LA AGENTE Sra. ANA MARÍA REYNÉS AMATE (P087) 

• AL AGENTE Sr. RAFAEL MARTÍN PARERA (P070) 

• AL OFICIAL Sr. RAFAEL SERRA MOLINER (M004) 

• AL AGENTE Sr. MIGUEL ÁNGEL BORDOY GARÍ (P058)  

• AL SUBINSPECTOR Sr. JUAN HERRERA HERRERA (M014)  

• AL AGENTE Sr. JERONI QUETGLAS CABRER (P071) 

• AL AGENTE P074, Sr. JULIO CABELLO REVERTE (P074) 
 
Segundo – Hacer entrega de los Diplomas de Jubilación a los interesados con motivo de la 
celebración de la “Diada de la Policía Local de Calvià 2023”. 
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=14 
 
15. PROPOSTA PER APROVAR RATIFICAR LA PROFORMA DEL CONVENI DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE L’ESCOLA BALEAR D’ADMINISTRACIÓ PÚBLICA, EL 
CONSELL INSULAR DE MALLORCA, L’INSTITUT MALLORQUÍ D'AFERS SOCIALS I 
AQUEST AJUNTAMENT.  
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
“Es proposa al Plenari de la Corporació l’adopció del següent 



 
A C O R D 
 
Primer.- Aprovar-ratificar inicialment la proforma del conveni de col·laboració mitjançant el qual 
s'estableix el règim jurídic del procediment de contractació conjunta específica, previst a l’article 
31 i 116.5 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic, pel qual l’Escola 
Balear d’Administració Pública efectuarà la contractació en nom propi i en nom i per compte del 
Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Social i l‘Ajuntament de Calvià perquè es dugui 
a terme l’exercici eliminatori de la fase d’oposició previst a l’article 8 c) del Decret llei 6/2022, 
convocades per les parts signants d’aquest Conveni per tal de cobrir les places d’administració 
general de personal funcionari del subgrup A1, A2, C1 i C2 i grup d’agrupacions professionals.” 
 
Conveni sobre la contractació conjunta específica entre l’Escola Balear  d’Administració 
Pública, el Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers  Socials i l’Ajuntament de 
Calvià per efectuar de forma unificada l’exercici  eliminatori de la fase d’oposició per 
cobrir places de personal funcionari  d’administració general corresponent al procés 
selectiu d’estabilització previst a  l’article 3 del Decret llei 6/2022  
 
Parts  
 
Maria Carmen Iglesias Manjon, directora gerent de l’Escola Balear d’Administració  Pública 
(EBAP d’ara endavant), amb CIF núm. S0711001H, en l’exercici de les  facultats atribuïdes per 
l’article 12.5.k) dels Estatuts de l’EBAP, aprovats pel Decret  31/2012, de 13 d’abril.  
 
Catalina Cladera i Crespí, presidenta del Consell de Mallorca, en l’exercici de les  facultats 
atribuïdes per l’article 20.1 i 21.1.k) de la Llei 4/2022, de 28 de juny, de  consells insulars, i 
l’article 28 del Reglament orgànic del Consell de Mallorca, aprovat  per Acord del Ple de 12 
d’abril de 2018 (BOIB núm. 89, de 19 de juliol).  
 
Sofia Alonso Bigler, presidenta de l’Institut Mallorquí d’Afers Socials, en l’exercici de les  
facultats atribuïdes pels punts 1r i 6è de l’apartat 2 de l’article 7 dels Estatuts de  l’Institut 
Mallorquí d’Afers Socials aprovats per Acord del Ple de Consell de Mallorca  d’11 d’abril de 
2019 (BOIB núm. 67, de 18 de maig).   
 
Alfonso Rodríguez Badal, batle de l’Ajuntament de Calvià, en l’exercici de les facultats  
atribuïdes per les lletres b) i s) de l’article 21 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora  de les 
bases del règim local.  
 
Antecedents  
 
Les lleis de pressuposts generals de l’Estat per als anys 2017 i 2018 van autoritzar  
respectivament, el 1r i 2n procés d’estabilització d’ocupació pública a través del  sistema 
selectiu de concurs oposició, amb la finalitat de reduir la taxa de temporalitat per sota del vuit 
per cent de les places estructurals de les administracions públiques.  
Per Llei 20/2021, de 28 de desembre, de mesures urgents per a la reducció de la  temporalitat 
en l’ocupació pública (d’ara endavant Llei 20/2021), s’ha autoritzat un 3r  procés d’estabilització 
d’ocupació pública que suposa l’ampliació dels dos primers  processos abans esmentats, i 
alhora constitueix una mesura complementària  immediata per pal·liar l’excés de temporalitat 
existent en el conjunt de les  administracions públiques espanyoles. 
 
Aquest 3r procés d’estabilització, afecta, entre d’altres, les places de naturalesa  estructural 
que, estiguin o no dins les relacions de llocs de feina, plantilles o altra forma  d’organització de 
recursos humans que s’hagin previst per les diferents administracions públiques, han estat 
dotades pressupostàriament i de manera  temporal i ininterrompudament almenys en els tres 
anys anteriors al 31 de desembre  de 2020. Per cobrir de manera permanent aquestes places 
la Llei 21/2020, preveu un  procés d’estabilització en el que la cobertura de les places s’ha de 
dur a terme pel  sistema de concurs oposició.  
  
Els tres processos d’estabilització d’ocupació temporal mitjançant el sistema de  selecció de 
concurs oposició, són objecte de previsions específiques en la Llei  20/2021, en establir en el 



seu article 2 que l’articulació d’aquests processos selectius  que, en tot cas, han de garantir el 
compliment dels principis de lliure concurrència,  igualtat, mèrit, capacitat i publicitat, podrà ser 
objecte de negociació en cadascun dels  àmbits territorials de l’Administració General de 
l’Estat, comunitats autònomes i entitats  locals, i poden articular-se mesures que possibilitin una 
coordinació entre les diferents  administracions públiques.  
 
En aquest context s’emmarca, el Decret llei 6/2022, de 13 de juny, de noves mesures  urgents 
per reduir la temporalitat en l’ocupació pública de les Illes Balears .(d’ara  endavant Decret llei 
6/2022). el qual és d’aplicació a l’Administració de la Comunitat  Autònoma, a les 
administracions insulars i locals de les Illes Balears i a les entitats que  n’integren el sector 
públic. Aquest Decret llei recull les mesures per reduir la  temporalitat que s’han negociat en la 
Mesa de Negociació de les administracions  públiques de les Illes Balears per a la reducció de 
la temporalitat en l’ocupació pública,  en la qual s’ha aprovat unes bases generals amb uns 
criteris comuns que han de regir  tots els processos d’estabilització derivats de la Llei 20/2021 
que convocaran les  administracions adherides a la Mesa, excepte els del personal docent i del 
personal  estatutari de l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears.  
 
En compliment del que disposa el Decret llei 6/2022, el Consell de Mallorca i l’Institut  Mallorquí 
d’Afers Socials ha publicat al BOIB de 29 d’octubre i 3 de desembre de 2022,  les 
convocatòries del procés selectiu d’estabilització pel sistema de concurs oposició  per cobrir les 
places de personal funcionari de les escales, subescales, classes i  categories (o especialitats) 
d’administració general i especials del subgrups A1, A2, B,  C1 i C2 i del grup d’agrupacions 
professionals. Mentre que l’Ajuntament de Calvià ha  publicat la seva convocatòria 
d’estabilització pel sistema de concurs oposició al BOIB  de 15 de setembre de 2022.  
 
Així mateix cal recordar que a l’empara de la disposició addicional primera de la Llei  20/2021, 
vint-i-nou entitats locals de les illes Balears han encomanat la gestió material  de la selecció del 
seu personal funcionari interí i laboral temporal al Consell de  Mallorca, perquè aquest dugi a 
terme els seus processos d’estabilització pel sistema  de concurs oposició previst a l’article 3 
del Decret llei 6/2002, per tractar-se d’entitats  locals que no disposen dels mitjans materials i 
dels recursos humans suficients per  portar-los a terme.   
 
Les vint-i-nou entitats locals que han encomanat la gestió són els ajuntaments de  Manacor, 
Lloret, Lloseta, Artà, Sencelles, Porreres, Consell, Estellencs, Búger, Alcúdia,  Algaïda, 
Andratx, Campanet, Capdepera, Felanitx, Maria de la Salut, Puigpunyent, Ses  Salines, Son 
Servera, Inca, Pollença, Sa Pobla, Santa Maria, Esporles, Binissalem, Palmanyola.    
 
En total, el nombre d’aspirants que han presentat sol·licituds per participar en el 3r  procés 
d’estabilització per cobrir places de personal funcionari d’administració general  mitjançant el 
sistema de concurs oposició convocades per l’Escola Balear  d’Administració Pública, el 
Consell de Mallorca (incloent els 29 municipis que li han  encomanat la gestió), l’Institut 
Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Calvià és  d’11.474. Totes aquestes sol·licituds és 
distribueixen de la manera següent:  
 

GRUP/ 
SUBGRUP 

ESCOLA BALEAR  
D’ADMINISTRACIÓ 
PÚBLICA 

CONSELL 
DE 
MALLORCA 

29 MUNICIPIS 
GESTIONATS 
PEL   
CONSELL DE 
MALLORCA 

INSTITUT   
MALLORQUÍ 
   
D’AFERS   
SOCIALS 
  

AJUNTAMENT 
DE CALVIÀ 

A1  1.332  363  239  0  121 

A2  793  0  12  66  71 

C1  1.192  522  69  337  64 

C2  2.418  877  461  755  560 



AP  960  0  0  260  0 

TOTAL  6.695  1.762  781  1.418  816 

 
   
A aquestes xifres del 3r procés d’estabilització, cal afegir les convocatòries dels dos  processos 
d’estabilització iniciats per les lleis de pressuposts generals de l’Estat per  als anys 2017 i 2018, 
tots els quals han d’haver finalitzat abans de 31 de desembre de  2024, segons disposa l’article 
2 i la disposició transitòria primera de la Llei 20/2021.  
 
En definitiva, les administracions que signen aquest Conveni han posat en marxa els  
processos d’estabilització de l’ocupació pública més grans que han fet mai.   
 
Per tot això, l’article 7 del Decret llei 6/2022 relatiu a les mesures d’agilitació dels  processos 
selectius disposa que les administracions públiques de les Illes Balears han  d’adoptar les 
mesures apropiades per al desenvolupament àgil dels processos  selectius per tal d’assegurar 
que a data 31 de desembre de 2024 hi estiguin executats.  
 
Pel que fa al 3r procés d’estabilització en l’àmbit de l’Administració autonòmica balear,  regulat 
al Decret llei 6/2022, la Resolució de la consellera de Presidència, Funció  Pública i Igualtat de 
16 de setembre de 2022 (BOIB núm. 122, de 17 de setembre) per  la qual s’aprova la 
convocatòria del procés d’estabilització per concurs oposició per  cobrir les places de personal 
funcionari de l’Administració general i especial de la  Comunitat Autònoma de les Illes Balears 
preveu que l’exercici de la fase d’oposició  s’ha de desenvolupar entre l’1 de juny i el 31 
d’octubre de 2023 (base 12.1).  
 
Les previsions del Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament  de 
Calvià es de realitzar aquest exercici entre els mesos de juny fins a octubre de  2023.  
 
A més, d’acord amb l’article 8 c) del Decret llei 6/2022, la fase d’oposició del procés  selectiu 
per concurs oposició ha de constar d’un sol exercici, amb caràcter eliminatori,  amb una prova 
tipus test d’un temari referit únicament a la part general, relacionat amb  les funcions comunes 
pròpies de l’activitat administrativa, que serà el mateix per a  cada subgrup de titulació, 
distingint els exercicis quan es tracti de places  d’administració general i quan es tracti de 
places d’administració especial. 
 
Correspon a l’Escola Balear d’Administració Pública, d’acord amb l’article 5.2 del  Decret 
31/2012, de 13 d’abril, pel qual s’aproven els seus Estatuts, les funcions de  preparar, coordinar 
i executar els processos de selecció de personal de l’Administració  de la Comunitat Autònoma 
de les Illes Balears, el qual té previst iniciar la realització  dels exercicis eliminatoris de la fase 
d’oposició corresponents als subgrups A1, A2, C1  i C2 i al grup AP de l’Administració general 
el mes d’octubre de 2023.   
 
Per tot l’exposat hi ha un interès comú de l’Escola Balear d’Administració Pública, el  Consell 
de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Calvià per  portar a terme de 
manera conjunta la realització dels exercicis eliminatoris de la fase  d’oposició corresponent al 
3r procés d’estabilització, convocades per l’Escola Balear  d’Administració Pública i cadascuna 
de les administracions locals esmentades per tal  de cobrir les places d’administració general 
de personal funcionari del subgrup A1, A2,  C1, C2 i grup d’agrupacions professionals. Dins la 
realització unificada de l’exercici  eliminatori esmentat també s’ha d’incloure les vint-i-nou 
entitats locals de les illes  Balears que han encomanat al Consell de Mallorca la gestió material 
del sistema  selectiu de concurs d’oposició corresponent al 3r procés d’estabilització.   
 
L’article 3 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic (d’ara  endavant 
Llei 40/2015), estableix entre els principis generals d’actuació de les  administracions 
públiques, el principi de col·laboració i el de cooperació, i regula en el  capítol VI del títol 
preliminar el Conveni com a instrument amb efectes jurídics per a la  formalització d’acords 
entre administracions públiques.  
 



Els deures de col·laboració i cooperació entre ens públics poden ser definits com els  deures 
que legalment s’imposen a aquests ens en el desenvolupament de la seva  activitat 
administrativa per a l’exercici més eficient de les seves competències, sense  imposar-se 
imperativament.  
 
L’article 140 de la Llei 40/2015, estableix que les administracions públiques actuen i es  
relacionen amb altres administracions i entitats de conformitat, entre d’altres, amb els  principis 
de col·laboració i de cooperació (apartat 1), entenent com a deure de  col·laboració «el deure 
d’actuar amb la resta d’administracions públiques per a l’èxit de  fins comuns» (lletra c) i com a 
deure de cooperació la situació que es produeix «quan  dos o més administracions públiques, 
de manera voluntària i en exercici de les seves  competències assumeixen compromisos 
específics per aconseguir una acció  comuna.»  
 
La Directiva 2014/24/UE del Parlament Europeu i del Consell, de 26 de febrer de 2014,  sobre 
contractació pública i per la qual es deroga la Directiva 2004/18/CE, preveu a  l’article 38 la 
figura de la «contractació conjunta esporàdica.» S’ha d’assenyalar que  aquesta figura jurídica 
ha estat transposada al nostre ordenament jurídic a través de  l’article 31 de la Llei 9/2017, de 8 
de novembre, de contractes del sector públic (Llei  9/2017), precepte que es refereix a la 
potestat d’autoorganització i els sistemes de  cooperació pública vertical i horitzontal, que 
resulta aplicable a les entitats pertanyents  al sector públic.  
 
En concret l’article 31 estableix el següent: 
 
«1. Les entitats que pertanyen al sector públic poden cooperar entre si d’alguna de les  formes 
següents, sense que el resultat d’aquesta cooperació es pugui qualificar de  contractual:   
 
a) Mitjançant sistemes de cooperació vertical consistents en l’ús de mitjans propis  personificats 
en el sentit i amb els límits que estableixen l’article 32 per als poders  adjudicadors i l’article 33 
per als ens del sector públic que no tinguin la consideració de  poder adjudicador, en l’exercici 
de la seva potestat d’autoorganització, mitjançant  l’acord d’encàrrec oportú.  
b) Mitjançant sistemes de cooperació horitzontal entre entitats que pertanyen al sector  públic, 
amb la subscripció prèvia dels convenis corresponents, en les condicions i amb  els límits que 
estableix l’apartat 1 de l’article 6.  
 
2. Als efectes del que disposa l’apartat anterior, les entitats que pertanyen al sector  públic 
poden acordar, en tot cas, la realització conjunta de contractacions específiques.  
 
3. Quan un procediment de contractació es desenvolupi en la seva totalitat de manera  conjunta 
en nom i a compte de diverses entitats, aquestes tenen la responsabilitat  conjunta del 
compliment de les seves obligacions. Això s’aplica també en aquells  casos en què una sola 
entitat administri el procediment, per compte propi i a compte  de les altres entitats 
interessades.  
 
Quan un procediment de contractació no es desenvolupi en la seva totalitat en nom i a  compte 
de les entitats interessades, aquests només tenen la responsabilitat conjunta  per aquelles 
parts que s’hagin portat a terme conjuntament. Cada entitat és l’única  responsable del 
compliment de les seves obligacions respecte a les parts que porti a  terme en el seu propi nom 
i per compte propi.»  
 
Com pot observar-se, la Llei 9/2017 admet que una única entitat sigui l’encarregada  
d’administrar el procediment per compte pròpia i per compte de la resta d’entitats interessades. 
En aquest cas es preveu que quan el contracte resulti d’interès per a  diverses entitats i la 
tramitació de l’expedient s’hagi de portar a terme per un únic  òrgan de contractació, la resta 
d’entitats interessades podran contribuir al seu  finançament, amb subjecció a la normativa 
pressupostària i en la forma que es  determini en el conveni subscrit.  
Així mateix, l’article 31 de la Llei 9/2017 s’ha de posar en connexió amb l’article 116.5  de la Llei 
esmentada que estableix:  
 
«5. Si el finançament del contracte s’ha de fer amb aportacions d’una procedència  diferent, 
encara que es tracti d’òrgans d’una mateixa Administració pública, l’òrgan de  contractació al 



qual correspongui l’adjudicació del contracte ha de tramitar un sol  expedient, en el qual s’ha 
d’acreditar la plena disponibilitat de totes les aportacions i  s’ha de determinar l’ordre del seu 
abonament, amb inclusió d’una garantia per a la  seva efectivitat.»  
 
El capítol VI del títol preliminar de la Llei 40/2015 regula la figura jurídica del conveni i  estableix 
a l’article 47.2 que les administracions públiques, els organismes públics i les  entitats de dret 
públic vinculats o dependentes i les universitats puguin signar convenis  interadministratius.  
 
Totes les parts es reconeixen la capacitat legal necessària per subscriure aquest  conveni, 
d’acord amb les següents:  
  
Clàusules  
1. Objecte del conveni  
 
1.1. Aquest conveni té per objecte establir el règim jurídic del procediment de  contractació 
conjunta específica, previst a l’article 31 i 116.5 de la Llei 9/2017, de 8 de  novembre, de 
contractes del sector públic, pel qual l’Escola Balear d’Administració  Pública efectuarà la 
contractació en nom propi i en nom i per compte del Consell de  Mallorca, l’Institut Mallorquí 
d’Afers Social i l‘Ajuntament de Calvià perquè es dugui a  terme l’exercici eliminatori de la fase 
d’oposició previst a l’article 8 c) del Decret llei  6/2022, convocades per les parts signants 
d’aquest Conveni per tal de cobrir les  places d’administració general de personal funcionari del 
subgrup A1, A2, C1 i C2 i  grup d’agrupacions professionals.  
 
Les contractacions que l’Escola Balear d’Administració Pública ha d’efectuar en nom i  per 
compte del Consell de Mallorca també engloba la realització de l’exercici  eliminatori al qual fa 
referència el paràgraf anterior respecte les convocatòries  corresponents a les vint-i-nou entitats 
locals que han encomanat al Consell de  Mallorca la gestió material del procés selectiu 
d’estabilització pel sistema de concurs  oposició previst a l’article 3 del Decret llei 6/2022.  
 
1.2. L’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes Balears té previst portar a  terme les 
proves selectives següents:  
- del procés d’estabilització per concurs oposició per cobrir les places de  personal laboral de 
l’Administració de la Comunitat Autònoma de les Illes  Balears (BOIB núm. 122, de 17 de 
setembre de 2022).  
- per a l’ingrés, pel torn lliure, al cos facultatiu subaltern, escala de suport  instrumental, 
especialitat auxiliar de suport corresponent a la reserva del 2%  per a persones amb 
discapacitat intel·lectual de l’Administració general de la  Comunitat Autònoma de les Illes 
Balears (BOIB núm. 165, de 20 de desembre  de 2022).  
- per a l’ingrés, pel torn de promoció interna vertical i pel torn de promoció  interna creuada, 
inclosa la reserva per a persones amb discapacitat, per cobrir  places de personal funcionari a 
l’Administració de la Comunitat Autònoma  (BOIB núm. 165, de 20 de desembre de 2022).  
 
La data que té prevista per realitzar el procés selectiu d’aquestes convocatòries és  en el mes 
d’octubre de 2023, però en dia diferent dels que s’ha d’efectuar els exercicis  eliminatoris de la 
fase d’oposició als quals es refereix l’apartat anterior i que són  l’objecte d’aquest Conveni.   
 
1.3. Per motius d’eficàcia i eficiència les contractacions a les quals fa referència els  dos 
apartats anteriors es portaran a terme amb una única licitació per contracte. No obstant això, la 
facturació corresponent a la clàusula 1.2 d’aquest contracte, correspon  i serà assumida 
íntegrament per l’Escola Balear d’Administració Pública.    
 
1.4. La contractació conjunta de l’objecte d’aquest Conveni es concreta en les  contractacions 
següents:  
A) D’infraestructura i personal de suport  
i) Aules amb capacitat suficient per encabir, previsiblement, més de 4.500  aspirants/dia de la 
illa de Mallorca.  
ii) Aules i infraestructures adients perquè les persones amb discapacitat puguin  fer les proves.  
iii) Aules amb videoconferència per dur-hi a terme els sorteigs de forma  simultània i tenir 
contacte amb els membres dels tribunals desplaçats a altres  ubicacions.  



iv) Serveis higiènics i manutenció adaptats a la tipologia diversa d’aspirants i  amb capacitat 
suficient per atendre, en un temps molt breu, totes les persones  convocades.  
v) Infraestructures de fàcil accessibilitat i aparcament per abastar un procés  selectiu que pot 
convocar en un dia més de 4.500 persones/dia.  
vi) Personal de suport, que inclou: personal de seguretat dels edificis que  s’encarreguin d’obrir-
los i tancar-los; personal de suport per al sistema de  videoconferència i que pugui solucionar 
qualsevol eventualitat que  s’esdevengui en els edificis on es fan les proves.  
vii) Disponibilitat d’un servei de reprografia en les mateixes infraestructures  que ha de ser 
capaç de reproduir, en el menor temps possible, 4.500  qüestionaris/dia, ordenats i grapats.  
viii) Emetre els informes necessaris sol·licitats per l’Escola Balear  d’Administració Pública en 
l’àmbit de la prestació dels serveis objecte d’aquest  contracte.  
 
B) D’un servei de reprografia per dur a terme la impressió dels exàmens eliminatoris  que 
gestionen l’Escola Balear d’Administració Pública i les entitats signants del  conveni.  
L’objecte del contracte és la realització del servei d’impressió dels exàmens d’accés  als 
diferents cossos convocats en els processos selectius gestionats.  
El servei inclou la impressió dels exàmens i el classificat i grapat de cada exemplar.  
 
C) Si s’escau, d’un servei de distribució dels aspirants per aules i d’edificis en els quals  s’ha de 
dur a terme l’exercici eliminatori de la fase d’oposició.  
 
Contractació d’un software de control d’accés i assignació d’aules. 
de proves selectives  
 
L’objectiu d’aquest Conveni és efectuar de manera conjunta la realització dels exercicis  de 
caràcter eliminatori als quals fa referència la clàusula 1.1 del Conveni, de manera  que es 
puguin iniciar dins el mes d’octubre de 2023.   
 
Amb la realització unificada de l’exercici eliminatori previst a l’article 8 c) es tracta  d’optimitzar 
els esforços i obtenir una major eficàcia i eficiència en la gestió pública i  alhora garantir que els 
processos d’estabilització estiguin finalitzats abans de 31 de  desembre de 2024.  
 
3. Pressupost i distribució de les aportacions   
El pressupost màxim per a la contractació dels serveis esmentats a la clàusula 1.4  d’aquest 
Conveni ascendeix a un import total, IVA inclòs, de 146.498,82 euros (cent  quaranta sis mil 
quatre-cents noranta vuit euros i vuitanta-dos cèntims).  
La distribució de les aportacions s’han d’imputar de manera proporcional a cadascuna  de les 
entitats signants del conveni en funció del nombre de sol·licituds que s’han presentat a cada 
una d’elles per participar en el procés selectiu de concurs  oposició previst a l’article 3 del 
Decret llei 6/2022, per la qual cosa, resulta assignat a  cada entitat el percentatge següent:  
 

Entitat  Percentatge 

Escola Balear d’Administració Pública  59,04% 

Consell de Mallorca  15,11% 

Institut Mallorquí d’Afers Socials  12,16% 

29 entitats locals que han encomanat al  Consell de Mallorca la gestió 
material del  procés selectiu 

6,70% 

Ajuntament de Calvià  7,00% 

Total  100,00% 

 



  
  
 Mentre que l’import de les aportacions es distribueixen de la manera següent:   
 
- L’aportació de l’Escola Balear de l’Administració Pública ascendeix a un total de  86.489,83 
euros, impostos inclosos, dels quals 31.267,63 correspondran al contracte  d’infraestructura i 
personal de suport, 45.185,76 al contracte del servei de reprografia i  10.036,44 al contracte del 
servei de distribució dels aspirants per aules i edificis.  
- L’aportació del Consell de Mallorca ascendeix a un total de 22.134,36 euros,  impostos 
inclosos, dels quals 8.001,97 correspondran al contracte d’infraestructura i  personal de suport, 
11.563,88 al contracte del servei de reprografia i 2.568,51 al  contracte del servei de distribució 
dels aspirants per aules i edificis.  
- L’aportació de l’Institut Mallorquí d’Afers Socials ascendeix a un total de 17.813,01  euros, 
impostos inclosos, dels quals 6.439,72 correspondran al contracte  d’infraestructura i personal 
de suport, 9.306,23 al contracte del servei de reprografia i  2.067,06 al contracte del servei de 
distribució dels aspirants per aules i edificis. 
- L’aportació de les vint-i-nou entitats locals que han encomanat al Consell de Mallorca  la 
gestió material del procés selectiu ascendeix a un total de 9.810,97 euros, impostos  inclosos, 
dels quals 3.546,84 correspondran al contracte d’infraestructura i personal de  suport, 5.125,65 
al contracte del servei de reprografia i 1.138,48 al contracte del  servei de distribució dels 
aspirants per aules i edificis.  
- L’aportació de l’Ajuntament de Calvià ascendeix a un total de 10.250,65 euros,  impostos 
inclosos, dels quals 3.705,79 correspondran al contracte d’infraestructura i  personal de suport, 
5.355,35 al contracte del servei de reprografia i 1.189,50 al  contracte del servei de distribució 
dels aspirants per aules i edificis.  
 
4. Aportacions econòmiques de les parts  
 
El Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de Calvià es  
comprometen a fer efectives les aportacions establertes en la clàusula anterior en el  compte 
bancari que aquests efectes indiqui l’Escola Balear d’Administració Pública, en  el termini 
màxim de 15 dies des de la formalització d’aquest Conveni, per tal que  l’Escola Balear 
d’Administració Pública disposi del crèdit adequat i suficient per  realitzar les reserves de crèdit 
dels expedients de contractació.  
 
El Consell de Mallorca es compromet a ingressar en els termes exposats en el paràgraf anterior 
l’import de 9.810,97 euros que correspon efectuar a les vint-i-nou  entitats locals que li han 
encomanat la gestió material dels processos selectius.  
 
L’Escola Balear d’Administració Pública també ha de dur a terme les reserves de  crèdits a la 
qual es compromet en la clàusula 3 d’aquest Conveni. 
  
5. Participació en les despeses  
Un cop executades les contractacions descrites en la clàusula 1.4 d’aquest Conveni,  l’Escola 
Balear d’Administració Pública certificarà el cost real de les despeses  executades, i les ha 
d’imputar en funció dels serveis efectivament prestats a cada una  de les entitats signants del 
conveni.   
 
Al Consell de Mallorca s’ha d’imputar la part de despesa, que d’acord amb els criteris  exposats 
en el paràgraf anterior, hagin d’assumir les vint-i-nou entitats locals que li han  encomanat la 
gestió material dels processos selectius.  
 
6. Obligacions específiques de l’Escola Balear d’Administració Pública  
D’acord amb l’establert als articles 116.5 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de  contractes 
del sector públic, l’Escola Balear d’Administració Pública serà l’òrgan de  contractació 
responsable de la tramitació de l’expedient. Exercirà en nom propi i en  nom i per compte del 
Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i  l’Ajuntament de Calvià totes les 
competències que la normativa de contractació del  sector públic atorga a l’òrgan de 
contractació i la realització de tots els tràmits, que  comprenen des de l’inici del procediment 
fins l’adjudicació i formalització. 



 
A més l’Escola Balear d’Administració Pública serà responsable de la tramitació  necessària per 
formalitzar els contractes. També serà responsable de la resolució de  totes les incidències que 
puguin sorgir durant el període de vigència del contracte.  
  
Els exàmens fins a la seva correcció romandran sota la custodia del tribunal dipositats  en les 
caixes de seguretat de l’Escola Balear d’Administració Pública.  
 
L’Escola Balear d’Administració Pública es compromet a retornar a les parts signants  del 
conveni els romanents de crèdit resultants un cop s’hagi efectuat la liquidació  prevista a la 
clàusula 5 d’aquest Conveni.  
 
7. Obligacions de les parts  
La responsabilitat del compliment de les obligacions de les parts és conjunta de  conformitat 
amb el disposat a l’article 31.3 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de  contractes del sector 
públic  
Les parts signants d’aquest Conveni assumeixen els compromisos següents:  
 
a) Cooperar en la confecció aleatòria dels qüestionaris i en la correcció automàtica de  les 
proves.   
Elaboració aleatòria dels qüestionaris  
L’EBAP disposa d’un software per efectuar elaboracions aleatòries de  qüestionaris.  
El Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i l’Ajuntament de  Calvià es 
comprometen a aportar personal de suport que assistirà a l’Escola  Balear d’Administració 
Pública en el maneig del software.  
Els qüestionaris s’han d’elaborar per combinació aleatòria de les preguntes que  entregaran les 
parts signants del conveni, en versió castellana i catalana, per  tal de crear la base de dades 
corresponent.  
Per a cada cos i especialitat es requereix la versió en català i en castellà, a fi  de respectar els 
drets lingüístics dels examinands.  
 
Característiques dels qüestionaris:  
- Es faran dos versions de qüestionaris que podran ser coincidents en  un màxim d’un 30% de 
preguntes.  
- Han de coincidir les versions catalana i castellana.  
- El nombre total de preguntes ordinàries i de reserva dels qüestionaris  de cada cos o 
especialitat estarà indicat a les bases de la convocatòria  del procés selectiu corresponent. 
- Els qüestionaris han de respectar el format establert segons els criteris  que faciliti l’Escola 
Balear d’Administració Pública (negretes, interlineat,  espais entre paràgraf, enumeració 
automàtica, etc.).   
- Les preguntes de reserva han de tenir numeració correlativa a les  preguntes ordinàries.  
- Les preguntes de reserva s’escolliran de forma aleatòria de tota la  base de dades de 
preguntes del cos o especialitat corresponent.  
L’elaboració dels qüestionaris referida a cadascuna de les administracions  implicades en la 
realització de l’exercici eliminatori de la fase d’oposició serà  de:  
- Qüestionaris per al subgrup A1.   
- Qüestionaris per al subgrup A2.   
- Qüestionaris per al subgrup C1.  
- Qüestionaris per al subgrup C2.  
- Qüestionaris per al grup AP.  
 
Correcció automàtica de proves  
L’Escola Balear d’Administració Pública disposa de màquines de correcció  automàtica de 
proves tipus test, la qual cosa permet donar celeritat i  transparència al procés i evitar allargar 
el temps d’espera a l’hora de publicar  els resultats de les proves tipus test en cap de setmana, 
si escau.  
 
Així mateix, El Consell de Mallorca, l’Institut Mallorquí d’Afers Socials i  l’Ajuntament de Calvià 
es comprometen a aportar personal de suport que  assistirà a l’Escola Balear d’Administració 



Pública en el maneig de les  màquines i alhora estarà a disposició dels tribunals dels diferents 
cossos i  especialitats.  
 
b) Aportar el personal col·laborador necessari per dur a terme les proves selectives a  les quals 
fa referència la clàusula 1.1 del conveni i assumir les seves dietes.  
c) Convocar els aspirants i fer la distribució d’aules.  
d) Cedir, si s’escau, les dades personals dels aspirants que fossin necessàries per tal  de dur a 
terme els fins exclusius que s’especifiquen en aquest conveni a les entitats  adjudicatàries de 
les prestacions dels serveis.   
 
La cessió de dades per part de les administracions es subjectarà a l'establert a la Llei  orgànica 
3/2018, de 5 de desembre, de protecció de dades personals i garantia dels  drets digitals i pel 
Reglament (UE) del Parlament Europeu i del Consell, de 27 d’abril  de 2016, relatiu a la 
protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de  dades personals i a la lliure 
circulació d’aquestes dades i pel qual es deroga la  Directiva 95/46/CE 
 
El conveni s’extingirà pel compliment de les actuacions que en constitueixen l’objecte o  perquè 
s’hagi incorregut en alguna causa de resolució.  
Són causes de resolució d’aquest conveni:  
 

• El transcurs del termini de vigència sense que se n’hagi acordat la pròrroga. b) L’acord 
unànime de totes les parts.  

 
• L’incompliment de les obligacions i els compromisos assumits per alguna part.  

 
• En el cas de què una de les parts signants consideri que qualsevol altra de les parts  

incompleix alguna de les obligacions establertes en aquest Conveni podrà requerir-li  
perquè en un termini de deu dies compleixi l’obligació incomplida o al·legui els motius  
que consideri pertinents.  

 
• Aquest requeriment s’ha de posar en coneixement del president de la Comissió de  

Seguiment del Conveni.   
 

• Si les al·legacions presentades són considerades suficients per totes les parts,  
quedarà resolt en conflicte. En cas contrari, s’ha d’estar al que disposa la clàusula 12.2  
del conveni.  

 
• Si la part que ha efectuat l’incompliment no al·legués cap motiu que el justifiqui, es  

produirà la resolució del conveni d’acord amb el que estableix l’article 51.2. c) de la Llei  
40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic.  

 
• No es preveu cap indemnització per l’incompliment de les clàusules d’aquest Conveni.   

 
• Per decisió judicial que en declari la nul·litat.  

 
• La impossibilitat sobrevinguda, legal o material, de poder dur a terme l’objecte del  

conveni.  
 

• Per qualsevol altra causa diferent de les anteriors prevista a les lleis.  
 
 
9. Comissió de seguiment, vigilància i control  
 
Amb la finalitat d’assegurar l’aplicació correcta de les clàusules del conveni, es crea  una 
comissió de seguiment, la qual està integrada pels membres següents:  
- Un membre designat pel Consell de Mallorca  
- Un membre designat per l’Institut Mallorquí d’Afers Socials  
- Un membre designat per l’Ajuntament de Calvià  
- Tres membres de l’Escola Balear d’Administració Pública, un dels quals  n’exerceix la 
presidència 



 
Aquesta Comissió és l’encarregada de resoldre els dubtes que sorgeixin en la  interpretació del 
conveni; de solucionar les possibles discrepàncies que puguin  sobrevenir en l’execució de les 
clàusules, de conformitat amb el que preveu l’article  49.f) de la Llei 40/2015; de revisar 
l’evolució del conveni i, si escau, d’elaborar les  propostes per millorar-lo. Aquesta Comissió 
s’ha de reunir cada vegada que ho  requereixi alguna de les parts.  
 
10. Termini de vigència del conveni  
El termini de vigència del conveni és fins al 31 de desembre de 2023 a comptar des  del 
moment en què se signi. En el cas que en aquest termini no hagin finalitzat les  actuacions 
contingudes en el conveni, es podrà prorrogar per acord unànime de les  parts amb el límit que 
estableix l’article 49.2 de la Llei 40/2015.  
 
11. Modificació del conveni  
Qualsevol de les parts pot proposar la revisió del conveni per tal d’introduir-hi les  modificacions 
pertinents. La modificació del contingut del conveni requereix l’acord  unànime de les parts.  
En cas que se’n revisin les clàusules, els canvis corresponents s’han d’incorporar al  conveni 
mitjançant una addenda, que han de subscriure ambdues parts.  
 
12. Naturalesa del conveni  
Aquest Conveni té naturalesa interadministrativa en virtut de l’article 47.2.a) de la Llei  40/2015 
i, en virtut de l’article 6.1 de la Llei 9/2017, de 8 de novembre, de contractes  del sector públic, 
resta exclòs de l’àmbit d’aplicació d’aquesta llei.  
 
13. Resolució de conflictes  
13.1. Amb la signatura del present Conveni, les parts es comprometen, mitjançant la  Comissió 
de seguiment, vigilància i control que preveu la clàusula cinquena, a resoldre d’acord mutu les 
incidències que puguin sorgir respecte del seu compliment, d’acord  amb el que disposa l’article 
49.f) de la Llei 40/2015.  
13.2. Les qüestions litigioses que puguin sorgir entre les parts durant el  desenvolupament i 
execució del conveni que no pugui resoldre la Comissió de  seguiment, vigilància i control se 
sotmetran al coneixement i competència de l’ordre  jurisdiccional contenciós administratiu, 
d’acord amb el que disposa la Llei 29/1998, de  13 de juliol, reguladora de la jurisdicció 
contenciosa administrativa.”  
  
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=15 
 
16. PROPOSTA PER APROVAR LA DESIGNACIÓ DE REPRESENTANTS MUNICIPALS A 
LA “RED ESPAÑOLA DE CIUDADES SALUDABLES”. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 
 
“La “Red Española de Ciudades Saludables”, secció de la FEMP de què forma part, té com a 
objectiu principal fomentar la promoció i protecció de la salut i el benestar dels ciutadans, en 
concordança amb els principis d'actuació corresponents al projecte Healthy Cities, de 
l'Organització Mundial de la Salut.  
 
A data 24 de febrero de 2022 l’Ajuntament de Calvià es va adherir a la RECS.  
 
Les entitats locals adherides a la secció han d’actualitzar les dades del representant polític i 
tècnic, és per això que s’eleva a sessió plenària per a la seva aprovació, el següent:  
 
1r. Aprovar la designació com a representant polític de la RECS a Francisco Javier Tascón 
Piña.  
 
2n. Aprovar la designació com a representant técnica de la RECS a Merxe Batidor Llabrés.” 
 



Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per majoria de tretze vots a favor i 
dotze abstencions. Hi voten a favor els regidors del grup PP (senyor Amengual Guasp, 
senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, 
Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, Senyors 
Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena Iturrizaga). S’abstenen els 
regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros Martínez, senyores Cuenca 
Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez Rodríguez, Martorell Enseñat, 
Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i senyora 
Rojano Pérez). 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=16 
 
17. PROPOSTA PER APROVAR DESESTIMAR LES AL·LEGACIONS PRESENTADES PER 
L'AGRUPACIÓN DE AUTÓNOMOS DEL TAXI DE CALVIÀ EN RELACIÓ A L’AUGMENT DE 
SIS LLICÈNCIES ADAPTADES DE VEHICLES AUTOTAXI DEL MUNICIPI DE CALVIÀ. 
 
Es dona compte de la següent proposta, dictaminada favorablement per la Comissió 
Informativa d'Assumptes Generals: 

“1.- En data 09/02/2023 es va dictar resolució relativa a l'inici de l'expedient per augmentar en 6 
llicències adaptades de vehicles autotaxi amb el següent contingut a la part dispositiva: 

2.- Complint el procediment establert al Reglament Nacional dels Serveis Urbans de Transport 
a Automòbils Lleugers, es va sol·licitar informe a la Conselleria de mobilitat i habitatge i es va 
donar audiència a les Associacions professionals d'empresaris i treballadors representatives del 
sector i als consumidors i usuaris, de l'expedient pel termini de quinze dies. 

3.-Un cop transcorregut el període d'audiència, es va emetre informe per part dels Serveis 
Tècnics de les al·legacions presentades. 

Considerat adequat i conforme l'informe-proposta emès pel cap del servei de Manteniment amb 
el vistiplau del Director de manteniment i mobilitat, on es proposa l'augment de sis llicències 
adaptades de vehícles d'autotaxi, , el qui subscriu, en la seva qualitat de Tinent d'Alcalde 
delegat de Mobilitat i Transport, Igualtat, Món Rural, Benestar Animal, Manteniment i Cultura,en 
aplicació de la legislació vigent en matèria local, eleva al Ple municipal , previ dictamen de la 
Comissió d'Afers Generals, una proposta d'acord amb el tenor literal següent 

Primer.- Desestimar les al·legacions presentades per l'Agrupación de Autónomos del Taxi de 
Calvià 

Segon.- Augmentar 6 llicències d'auto-taxi adaptades al municipi Calvià 

Tercer.- Que es redacti el Plec que ha de regir l adjudicació de les 6 llicències creades. 

Quart.-Notificar a les Associacions professionals d'empresaris i treballadors representatives del 

sector i als consumidors i usuaris.” 

Sotmesa a votació la proposta anterior, queda aprovada per unanimitat. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=17 
 
18. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE PER A LA CONSTRUCCIÓ D’UN 
CENTRE CULTURAL A PALMANOVA. 
 
Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa 
d'Assumptes Generals: 



 
“La cultura es un componente fundamental en la vida de un municipio, ya que enriquece la 
identidad, promueve la diversidad, fomenta la educación y contribuye al bienestar de sus 
residentes, siendo, por tanto, un elemento vital que potencia el desarrollo y la cohesión de una 
comunidad local..  
 
Del mismo modo, la cultura desempeña un papel esencial en la construcción de la identidad de 
un municipio: las tradiciones, costumbres, historia y valores culturales generan un fuerte 
sentido de pertenencia a la comunidad local, lo que puede reforzar la cohesión social en un 
municipio disperso como el nuestro, y el orgullo de ser parte de Calvià.  
 
Por ello, es evidente que los centros culturales realizan una labor muy positiva para nuestras 
zonas. Un centro cultural es un espacio que permite participar de las actividades culturales que 
se ofrecen y tiene por objetivo promover la cultura y la convivencia entre sus vecinos y 
vecinas.  
 
En Calvià, singularmente, contamos con seis centros culturales propiamente dichos en distintos 
núcleos del municipio: Peguera, Calvià, Santa Ponça, El Toro, Son Ferrer y Magaluf. Con 
independencia de ello, en los últimos años se han desarrollado actividades culturales en otras 
zonas del municipio en instalaciones municipales que las cobijaban de manera puntual. Estos 
centros culturales ofrecen una amplia programación de actividades, talleres y cursos dirigidos a 
un público de todas las edades: talleres infantiles, nuevas tecnologías, idiomas, música, baile y 
otras actividades físicas, culturales y lúdicas..  
 
En los últimos años, Palmanova ha pasado de ser una zona eminentemente turística a una 
zona con mayor diversidad turística y residencial, fruto del crecimiento exponencial de su 
población. Este crecimiento ha propiciado una creciente demanda del número de actividades 
para sus vecinos y vecinas, y los residentes de zonas colindantes como Son Caliu o Portals..  
 
Actualmente, para realizar las actividades propias de un centro cultural, los y las residentes de 
Palmanova se ven obligados a utilizar el gimnasio del CEIP Jaume I o del CEIP Son Caliu. O, 
como en el caso de la Escuela de Danza, a usar la Sala Palmanova. Unos espacios que no son 
los idóneos para este tipo de actividades. De hecho, el centro cultural más cercano a 
Palmanova se encuentra ubicado en Magaluf, lo que significa que desde Magaluf hasta Cas 
Català no encontramos ningún centro cultural más en nuestro municipio. Se haría necesario 
también empezar a pensar en un futuro nuevo Centro Cultural que acoja las actividades ya 
señaladas, para los residentes de las zonas de Portals, Bendinat, Illetes, Cas Català y Costa 
den Blanes, a pesar de que en diferentes espacios habilitados para ello, se les ofrecen diversas 
actividades como ocurre también en Es Capdellà y Galatzó..  
 
Con la idea de dotar de una infraestructura idónea para dar servicio a esta demanda de los 
vecinos y vecinas de la zona de Palmanova, en la legislatura pasada, el equipo de gobierno 
anterior buscó un espacio adecuado que cubriera las necesidades de Palmanova, Son Caliu y 
de otros núcleos más cercanos. Para ello, se planteó como opción más apropiada el antiguo 
edificio de Protección Civil, sito en la calle Miguel de los Santos Oliver, dado que el terreno es 
propiedad municipal y cuenta con un amplio aparcamiento cercano. Para ello se llevó a cabo el 
derribo del antiguo edificio ya que padecía de aluminosis y no reunía las condiciones idóneas ni 
para su rehabilitación..  
 
Quedó pendiente para el inicio de esta legislatura la construcción de este nuevo Centro 
Cultural.  
 
Por todo ello, el Grupo Municipal Socialista en el Ayuntamiento de Calvià propone la siguiente  
PROPUESTA DE ACUERDO  
 
1. El Pleno del Ayuntamiento de Calvià insta al equipo de gobierno a incluir en los 
presupuestos municipales para el año 2024, o a comprometerse con la incorporación de 
remanentes el año próximo, la construcción del Centro Cultural en Palmanova, con el 
consiguiente inicio de la redacción del proyecto, y su proceso de licitación durante el próximo 
año 2024 y posterior ejecución.” 



  
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en 
contra i dotze vots a favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual 
Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer 
Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, 
Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena Iturrizaga). Voten a 
favor els regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros Martínez, senyores 
Cuenca Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez Rodríguez, Martorell 
Enseñat, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i 
senyora Rojano Pérez). 
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19. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE EN FAVOR DE LA PRÒRROGA 
DE LA GRATUÏTAT DEL TRANSPORT PÚBLIC PER  A L’ANY 2024. 
 
Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa 
d'Assumptes Generals: 
 
La guerra provocada per la invasió d'Ucraïna per part de Rússia el mes de febrer de l'any 2022 
va suposar, a més d'una greu crisi humanitària al cor d'Europa, una alça dels preus de l'energia 
que de retruc va fer apujar la taxa d'inflació d'una forma molt acusada. En un context en què 
encara s'estava sortint de la crisi de la COVID, l'augment del cost de la vida derivat de 
l'augment dels costos energètics va repercutir sense cap dubte en la vida quotidiana de la 
nostra ciutadania. Davant aquest fet, la reacció del Govern Balear en aquell moment va ser la 
de bastir tot un escut social per tal d'alleugerir l'impacte de la inflació sobre el conjunt de la 
població, especialment dels sectors més desafavorits. Aquest escut social va incloure ajuts 
socials a treballadors i treballadores, suport a les famílies en les despeses escolars i per a la 
conciliació, ajuts per a apaivagar la despesa energètica o deduccions i bonificacions fiscals 
diverses. 
.  
El Govern d'Espanya també desplegà mesures molt rellevants davant l'escalada de preus. 
D'aquestes, en destacà de forma rellevant la d'apostar per abaratir el cost del transport públic, 
fins al punt de fer-lo gratuït en l'àmbit ferroviari. Una mesura que tenia dues finalitats 
fonamentals: reduir els costos dels desplaçaments quotidians de la ciutadania, que poden 
suposar una part molt rellevant de la despesa familiar, i alhora promocionar l'ús del transport 
públic que té també un fort component de lluita contra el canvi climàtic i l'aposta per un model 
de mobilitat més sostenible en tots els seus termes, també en la vessant energètica.  
 
En el mateix sentit, i gràcies a la cooperació institucional entre el Govern d'Espanya i el Govern 
de les Illes Balears, a les Balears es van anar adoptant progressivament mesures de reducció 
del cost dels transports públics, que culminaren, el gener de 2023, amb la implantació de la 
gratuïtat del transport per als usuaris titulars de targetes de transport, a totes les Illes, inclosa 
l'EMT de Palma. Una mesura que és finançada pel Govern d'Espanya amb l'aportació de 43 
milions d'euros amb càrrec als Pressupostos Generals de l'Estat, i que permetrà mantenir 
aquesta mesura tot el 2023. 
.  
Tant la millora en les xarxes de transport com la gratuïtat implantada han empès la demanda 
d'usuaris del transport públic a les nostres Illes, amb augments d'entre el 50% i el 60% en els 
darrers anys, acompanyades també de millores en les freqüències i línies de transport, com fou 
el cas de les millores a la xarxa TIB, l'augment de freqüències de tren i metro, 0 les millores 
fetes en el cas de l'EMT de Palma. 
.  
Vist que el preu del combustible encara es manté a l'alça, i malauradament la crisi de la guerra 
d'Ucraïna encara continua, des del Partit Socialista hem vist amb preocupació les darreres 
declaracions fetes pels responsables de mobilitat del Partit Popular a Palma i a Menorca, que 
aposten per acabar amb la gratuïtat a les seves xarxes de transport. Fins i tot encara que les 
ajudes per a subvencionar aquesta mesura es prorroguin per part del Govern d'Espanya.  



És per això que des del PSIB-PSOE apostam per mantenir aquesta gratuïtat en el transport 
públic que tant ha ajudat les nostres famílies almenys durant l'any 2024. 
.  
Per tots aquests motius, el Grup Municipal del PSIB-PSOE a l'Ajuntament de Calvià proposa 
que s'adoptin al Ple de l'Ajuntament les següents 
  
PROPOSTES D'ACORD  
 

1. L'Ajuntament de Calvià insta el Govern de les Illes Balears mantenir la gratuïtat de la 
xarxa de transport públic de l'illa per a l'any 2024. 

 
2. L'Ajuntament de Calvià sol·licita al Govern de les Illes Balears que mantengui la 

col·laboració amb l'Ajuntament de Palma per tal de mantenir la gratuïtat en la xarxa de 
l'EMT actual, també per a usuaris d'altres targetes de transport com la targeta 
intermodal. 

 
3. L'Ajuntament de Calvià insta el Govern de les Illes Balears a seguir treballant per 

augmentar línies i freqüències, i millorar la qualitat del servei de transport públic.  
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en 
contra i dotze vots a favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual 
Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer 
Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, 
Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena Iturrizaga). Voten a 
favor els regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros Martínez, senyores 
Cuenca Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez Rodríguez, Martorell 
Enseñat, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i 
senyora Rojano Pérez). 
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20. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL PSOE PER RESTABLIR L’AUTONOMIA 
MUNICIPAL I CONTRA LES IMPOSICIONS EN L’APLICACIÓ DEL DECRET 6/2023, DE 
MESURES URGENTS EN MATÈRIA D’HABITATGE.  
 
Es dona compte de la següent moció, dictaminada favorablement per la Comissió Informativa 
d'Assumptes Generals: 
 
“L'article 47 de la Constitució espanyola declara que tots els espanyols tenen dret a gaudir d'un 
habitatge digne i adequat i atribueix als poders públics l'obligació de promoure les condicions 
necessàries i establir les normes pertinents per fer efectiu aquest dret.  
 
L'aprovació de la Llei 5/2018, de 19 de juny, de l'habitatge de les Illes Balears tenia com a 
objectiu principal "fer efectiu, a l'àmbit territorial de la comunitat autònoma de les Illes Balears, 
el dret a un habitatge digne, adequat i assequible reconegut a la Constitució Espanyola i a 
l'Estatut d'Autonomia de les Illes Balears, d'acord amb els estàndards del dret internacional de 
drets humans". Per primera vegada, se donava resposta a la realitat social tenint en compte 
que una política pública ha de contenir accions estructurals i no només conjunturals per poder 
donar una solució integral i coherent a la problemàtica de l'habitatge.  
 
Una política d'habitatge estructural és una política que cal fer a llarg termini, amb el 
convenciment de tots els governants que només controlant els recursos de manera directa es 
pot influir de manera efectiva en els preus de mercat i assegurar el dret universal d'accés a un 
habitatge digne i assequible.  
 
Amb l'aprovació de la Llei estatal 12/2023, de 24 de maig, pel dret a l'Habitatge, es va donar 
una nova passa en la consolidació de l'assoliment d'aquest dret, amb mesures valentes que 
van des de la possibilitat de declarar zones de mercat residencial tensionades per part de les 
Comunitats Autònomes, dintre del marc de les quals s'hi poden implantar topalls als preus 



màxims de lloguer per tal d'evitar l'especulació, fins a incentius fiscals per aquells que 
decideixen posar en el mercat de lloguer l'habitatge que tenen buit.  
 
Per tant, l'habitatge és un Dret Humà bàsic, i per tant, des de lo públic hem de garantir 
l'habitatge com un dret subjectiu dels ciutadans de Balears.  
 
I és dins d'aquest marc, tant estatal com autonòmic, quan amb el nou govern del Partit Popular 
a la Comunitat Autònoma, s'aprovà el passat dia 3 d'octubre, del Decret Llei 6/2023, de 
mesures urgents en matèria d'habitatge, decret llei, que en realitat és en matèria d'urbanisme i 
no d'habitatge.  
 
Per als socialistes la solució al problema de l'habitatge s'ha d'abordar des de distints punts de 
vista i no sols des del punt de vista immobiliari com ha fet el Partit Popular. Son necessàries 
polítiques que lluitin contra l'especulació, polítiques d'ajudes i incentius al lloguer, polítiques de 
control dels preus tant de compra-venda com de lloguer, i sobretot que totes 
les administracions, forces polítiques, societat civil, agent socials i econòmics, i col·legis 
professionals, participin de l'elaboració de la estratègia per facilitar un habitatge digne a un preu 
digne als ciutadans de Balears.  
 
La presidenta Prohens va iniciar la legislatura oferint un gran pacte en matèria d'habitatge, però 
hem pogut comprovar com aquest oferiment era i és paper banyat, ja que la primera mesura 
que s'ha pres ha estat la imposició del decret llei 6/2023 de mesures urgents en matèria 
d'habitatge, que s'ha parlat únicament amb els constructors i promotors, oblidant la ciutadania i 
les entitats que la representen, que són els vertaders destinataris de les polítiques d'habitatge.  
Aquest Decret Llei suposa un greuge institucional als Consells Insulars i als Ajuntaments, i té 
més en compte el promotor i constructor immobiliari que els ciutadans i ciutadanes. És un 
menyspreu absolut, per les formes i pel fons, a la capacitat de decisió i al dret que tenim els 
Ajuntaments i els veïnats i veïnades de cada municipi per decidir quin poble volem, ara i en el 
futur.  
 
Tal i com està redactada, la norma furta al poble la capacitat de decidir on créixer en alçària, on 
fer canvis d'ús de locals a habitatges, decidir si canviam un equipament esportiu per una nova 
promoció immobiliària, quin ha de ser el creixement futur en nombre d'habitants del nostre 
municipi, o decidir si volem que els hotels es converteixin en blocs d'habitatges. Fins i tot, ens 
lleva el dret a decidir si consideram adequat que la solució a l'habitatge passi per construir 
minipisos de 30 metres quadrats per a les nostres famílies, o si aquests pisos han de ser per a 
venda o per lloguer. Dret de decisió que es deixa únicament en mans dels promotors i 
propietaris privats, que sí que podran decidir si fan aquests canvis sense comptar amb el parer 
de la gent. Amb l'excusa de voler augmentar l'oferta d'habitatges a preu limitat, el detall de la 
norma que s'ha aprovat suposa un gran llistat de dispenses i exoneracions urbanístiques que 
eliminen els controls i la supervisió pública en el planejament, deixant per tant en mans del 
"Iliure mercat" i dels propietaris privats la possibilitat d'augmentar densitats, canviar usos, o 
modificar la fesomia dels nostres carrers i places. I es presenta amb un eufemisme, el de 
l'habitatge "assequible", que al capdavall no tendrà cap incidència en el mercat de l'habitatge, ja 
que els límits als preus que s'estableixen a la norma aprovada són tan elevats que en alguns 
casos superen fins i tot el preu mitjà de taxació de l'habitatge Iliure. I sense incloure res sobre 
habitatge protegit, que és l'únic tipus d'habitatge que en garanteix l'accés a la població més 
vulnerable i amb una major emergència habitacional.  
 
Tampoc dóna solucions concretes per als joves o la gent gran, que majoritàriament no tenen 
possibilitat d'accedir al crèdit hipotecari per poder adquirir un habitatge.  
 
Tenint en compte que l'objectiu de facilitar l'accés a l'habitatge és un objectiu polític que 
compartim tots, hem de fer passes per a que les mesures que prenguem en aquesta matèria 
tenguin el major consens possible, i sobretot, garanteixin la participació ciutadana i dels 
consistoris a l'hora de decidir quan, quants, on i com es duen a terme les actuacions que 
permetin avançar en la política d'habitatge, passes que amb l'actual redactat no són possibles.  
El Decret aprovat i les mesures que inclou tendran, a més, conseqüències derivades d'un 
augment poblacional futur que suposarà la necessitat d'ampliar zones verdes, escoles, instituts, 
zones esportives o centres de salut. Augmentar la densitat de població també té conseqüències 



directes en una major demanda de mobilitat, i suposa també més consum d'aigua, d'energia i 
de necessitat de depuració, i tot això a zones a on no se contemplava en els respectius 
ordenaments urbanístics municipals.  
 
El Decret no incorpora cap possibilitat de que els ajuntaments puguin analitzar, de forma 
calmada, on i com aplicar mesures com les proposades. Més enllà d'un acord de Ple que és un 
"o tot o res", el que fa falta són eines per analitzar i planificar, amb temps, quines d'aquestes 
mesures poden ser adequades o no, i sobretot, on convé que es puguin dur a terme i on no. 
Per tot això, el grup municipal socialista a l'Ajuntament de Calvià proposa que s'aprovin els 
següents:  
 
ACORDS  
1) El Ple de l'Ajuntament de Calvià sol·licita a l’Equip de Govern la suspensió de l'aplicació del 
Decret 6/2023, de 2 d'octubre, de mesures urgents en matèria d'habitatge, durant el temps 
necessari per tal de que els serveis urbanístics estudiïn els seus efectes i per tant, fins que 
l'Ajuntament estigui en disposició d'aprovar un acord de ple on clarament s'estableixi a quines 
zones es poden aplicar cada una de les mesures que contempla el decret llei, acord de ple, que 
s'haurà d'exposar al públic per tal de que els veïnats de Calvià puguin al·legar el que creguin 
oportú.  
 
2) l'Ajuntament de Calvià insta al Consell de Mallorca a donar suport i treballar de manera 
conjunta amb l'Ajuntament, per tal d'establir els criteris d'aplicació i zonificació de les 
disposicions del Decret llei 6/2023, de 2 d'octubre, de mesures urgents en matèria d'habitatge.”  
 
Sotmesa a votació la proposta anterior, queda desestimada per majoria de tretze vots en 
contra i dotze vots a favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP (senyor Amengual 
Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors Bujosa Arbona, Ferrer 
Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX (senyora Catalá Ribó, 
Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena Iturrizaga). Voten a 
favor els regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros Martínez, senyores 
Cuenca Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez Rodríguez, Martorell 
Enseñat, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, senyor Recasens Oliver i 
senyora Rojano Pérez). 
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21. PROPOSTA DE DECLARACIÓ INSTITUCIONAL DE L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ PELS 
ATACS MASSIUS DE HAMÁS A ISRAEL 
 
Per part del Sr. Batle s’anuncia que el present punt es retira de l’ordre del dia. 
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CONTROL DE L'ACTIVITAT MUNICIPAL. 
 
22. DONAR COMPTE DELS DECRETS I RESOLUCIONS DE BATLIA CORRESPONENTS 
AL MES DE SETEMBRE DE 2023.  
 
La corporació plenària queda assabentada dels decrets de Batlia-Presidència, corresponents al 
mes de setembre de 2023. 
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23. DONAR COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 
PER DELEGACIÓ DEL BATLE I DEL PLENARI DURANT EL MES DE SETEMBRE.  
 
La corporació plenària queda assabentada dels acords adoptats de referència. 
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24. DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE BATLIA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT 
CORRESPONENTS AL MES DE SETEMBRE. 
 
La corporació plenària queda assabentada dels decrets següents: 
 

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET NÚM. 30/2023 
 
DETALL DE LA MODIFICACIÓ: 
 

• TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 
ALTA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Augment Consignació definitiva 

503 16500 2279901 
ENLLUMENAT 
NADALENC 385.285,75 133.000,00 528.285,75 

   TOTAL  133.000,00    

 
BAIXA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Disminució Consignació definitiva 

105 15200 7800001 

REHABILITACIÓ I 
ACCESSIBILITAT 
HABITATGES 162.820,00 133.000,00 29.820,00 

   TOTAL  133.000,00    

 

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada. 
 
D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol 
segon, secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de 
les Bases d’Execució del Pressupost municipal, es proposa: 
 
APROVAR la modificació de crèdit núm 30 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos 
del Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 133.000,00 €, segons el detall que 
s’ha exposat.” 

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET NÚM. 31/2023 
 
DETALL DE LA MODIFICACIÓ: 
 

• TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 
ALTA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació Augment Consignació definitiva 



anterior 

'002 43200 6250000 
ADQUISICIÓ 
MOBILIARI 697,61 290,00 987,61 

'002 43200 6260000 
EQUIPAMENT 
INFORMÀTIC ,00 1.150,00 1.150,00 

   TOTAL  1.440,00    

 
BAIXA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Disminució Consignació definitiva 

'002 43200 2270601 

PROMOCIÓ I 
INTEL.LIGÈNCIA 
TURÍSTICA 45.000,00 1.440,00 43.560,00 

   TOTAL  1.440,00    

 

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada. 
 
D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol 
segon, secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de 
les Bases d’Execució del Pressupost municipal, es proposa: 
 
APROVAR la modificació de crèdit núm 31 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos 
del Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 1.440,00 €, segons el detall que s’ha 
exposat. 

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET NÚM. 32/2023 
 
DETALL DE LA MODIFICACIÓ: 
 

• TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 
ALTA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Augment Consignació definitiva 

107 13200 2270001 
NETEJA 
VEHICLES 12.000,00 10.000,00 2.000,00 

107  13200 2130000 
REPARACIÓ 
MAQUINÀRIA 25.000,00 10.000,00 15.000,00 

107 13200 2160000 

REPARACIÓ I 
MANTENIMENT 
EQUIPS 
INFORMÀTICS 20.000,00 5.000,00 15.000,00 

107 13200 2140000 

REPARACIÓ 
MATERIAL DE 
TRANSPORTS 20.000,00 5.000,00 15.000,00 



   TOTAL  30.000,00    

 
BAIXA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Disminució Consignació definitiva 

107 13200 6290000 

MATERIAL 
TÈCNIC 
POLICIA 108.132,41 30.000,00 138.132,41 

   TOTAL  30.000,00    

 

Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada. 
 
D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol 
segon, secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de 
les Bases d’Execució del Pressupost municipal, es proposa: 
 
APROVAR la modificació de crèdit núm 32 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos 
del Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 30.000,00 €, segons el detall que 
s’ha exposat.” 

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET NÚM. 33/2023 
 
DETALL DE LA MODIFICACIÓ: 
 

• TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 
ALTA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Augment Consignació definitiva 

105 15200 6820277 
STA PONÇA 
HPP 99 3.030.419,77 9.922,32 3.040.342,09 

105 15200 2270601 

CONSERVACIÓ 
I 
MANTENIMENT 
99 HPO STA. 
PONÇA 0,00 70.077,68 70.077,68 

   TOTAL  80.000,00    

 
BAIXA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Disminució Consignació definitiva 

105 15200 7800001 

REHABILITACIÓ I 
ACCESSIBILITAT 
HABITATGES 867.020,00 80.000,00 787.020,00(*) 

   TOTAL  80.000,00    

 



(*)Vinculació de la partida. 
Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada. 
 
D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol 
segon, secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de 
les Bases d’Execució del Pressupost municipal, es proposa: 
 
APROVAR la modificació de crèdit núm 33 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos 
del Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 80.000,00 €, segons el detall que 
s’ha exposat.” 

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET NÚM. 34/2023 
 
DETALL DE LA MODIFICACIÓ: 
 

• TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 
ALTA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Augment Consignació definitiva 

001 91200 4800000 
APORTACIÓ 
FEMP/FELIB 13.500,00 375,00 13.875,00 

   TOTAL  375,00    

 
BAIXA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Disminució Consignació definitiva 

001 91300 2270500 
PROCESSO 
ELECTORALS 13.700,00 375,00 13.325,00 

   TOTAL  375,00    

 

 
Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada. 
 
D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol 
segon, secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de 
les Bases d’Execució del Pressupost municipal, es proposa: 
 
APROVAR la modificació de crèdit núm 34 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos 
del Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 375,00 €, segons el detall que s’ha 
exposat.” 

“PROPOSTA DE MODIFICACIÓ DE CRÈDIT PER DECRET NÚM. 35/2023 
 
 
DETALL DE LA MODIFICACIÓ: 
 

• TRANSFERÈNCIA DE CRÈDITS 
 



ALTA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Augment Consignació definitiva 

302 41400 4800001 

CONVENI 
BIODIVERSITAT 
UIB 6.000,00 6.000,00 12.000,00 

   TOTAL  6.000,00    

 
BAIXA EN DESPESES: 
 

Codi Descripció Consignació 
anterior 

Disminució Consignació definitiva 

303 45100 2270600 

TREBALLS 
FORESTALS 
I JARDINS 32.971,92 6.000,00 26.971,92 

   TOTAL  6.000,00    

 

 
Vist l’informe que justifica la necessitat de tramitar la modificació de crèdit proposada. 
 
D’acord amb l’establert en el Títol VI, capítol primer, secció 2ª del R.D.L 2/2004, en el capítol 
segon, secció 2ª del RD 500/1990, de Pressupostos de les Entitats Locals, i en la secció 3ª de 
les Bases d’Execució del Pressupost municipal, es proposa: 
 

APROVAR la modificació de crèdit núm 35 en l’Estat del Pressupost de Despeses i Ingressos 
del Pressupost per a l’exercici 2023, per un import total de 6.000,00 €, segons el detall que s’ha 
exposat.” 

http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=24 

25. DONAR COMPTE DELS CONVENIS FORMALITZATS PER L’AJUNTAMENT DE CALVIÀ 
CORRESPONENTS AL MES DE SETEMBRE 
 
La corporació plenària queda assabentada dels convenis següents: 
 
"Conveni entre l’Ajuntament de Calvià i Juan Miguel Vadell Sastre per a la cessió d’un 
espai de treball al Centre Empresarial de Calvià amb núm. 3 (exp. opencertiac 
023/2023/61) d’acord amb el Reglament d’accés i ús del Centre empresarial de Calvià 
(BOIB núm. 17, de 6 de febrer de 2018) 
 
 
Parts 
 
Manuel Más Sánchez, Tinent de Batle delegat de Mobilitat i transport, Igualtat, Món Rural, 
Benestar animal, Manteniment i Cultura de l’Ajuntament de Calvià, amb NIF ** i domicili a 
Calvià, al carrer de Julià Bujosa Sans Batle núm. 1, en exercici de les competències que té 
atribuïdes per l’article 21.1.b de la Llei 7/1985, reguladora de les bases del règim local. 
 
Juan Miguel Vadell Sastre, amb NIF *** i domicili a ***, qui actua en nom propi i amb domicili a 
efectes de notificacions a la següent adreça electrònica: *** 
 
Antecedents 



 
En el BOIB núm. 33 de 9 de març de 2013 es va publicar el Reglament que regula l’accés i ús 
del Centre Empresarial de Calvià (en endavant CEC) posteriorment modificat en el BOIB núm. 
17 de 6 de febrer de 2018. 
 
Tal com s'estableix en la seva exposició de motius, la finalitat del CEC és la promoció i 
desenvolupament d'iniciatives empresarials en l'àmbit local i contribuir a diversificar l'estructura 
productiva, afavorir la instal·lació d'empreses de caràcter desestacionalitzador i innovador, 
fomentar la cooperació empresarial, crear oportunitats d'ocupació i negoci i millorar els 
avantatges competitius. 
 
El CEC, d'acord amb els arts 8 i 9 del seu Reglament, posa a disposició de les persones 
emprenedores i microempreses diferents espais on poder-se situar de forma temporal, 
determinant el seu preu públic per l'Ordenança reguladora de Preu Públic per a la prestació de 
serveis al CEC publicada al BOIB núm. 159 de 20 de desembre del 2016. 
 
La Comissió de Valoració i Seguiment del CEC, en data 02 de juny de 2023, mitjançant sessió 
extraordinària, va adjudicar l'espai del CEC núm. 3 a Juan Miguel Vadell Sastre amb NIF ****, 
des d'ara persona cessionària. 
 
Les parts ens reconeixem mútuament la capacitat legal necessària per formalitzar aquest 
conveni, d'acord amb les següents 
Clàusules 
 
Aquest conveni té per objecte la cessió: 
 
D’un espai de treball al Centre Empresarial de Calvià, amb núm. 3 ubicat a les instal·lacions de 
l’IFOC a Palmanova, c / Diego Salvà Lezaun, núm. 2. La utilització de l’espai inclou també l’ús i 
accés dels espais comunitaris descrits a l’annex 1. 
 
Dels béns mobles i elements relacionats a l’annex 2. 
 
L'accés i ús de l'espai cedit només pot ser per a aquelles persones autoritzades per la persona 
o empresa cessionària i les detallades en l'annex 3. S’ha de comunicar formalment qualsevol 
canvi de les persones que tinguin accés a l'IFOC. 
 
La duració del present conveni de cessió s'estableix per un (1) any, prorrogable anualment amb 
caràcter automàtic, fins a un màxim de tres (3) anys. La data d'inici de la cessió d'espais al 
CEC serà el primer dia hàbil del mes següent a la data de signatura del conveni de cessió 
d'espais, tal com s'indica en l'article 14.6 del Reglament que regula l'accés i ús del Centre 
Empresarial de Calvià. 
 
S’ha de manifestar per escrit la intenció de no prorrogar el conveni, per qualsevol de les parts, 
fins a un 
(1) mes abans de l'extinció del conveni. 
 
El desistiment del conveni es pot sol·licitar mitjançant comunicació amb menys un (1) mes 
d’antelació. 
 
Excepcionalment i per motius d’interès social, que han de ser valorats en cada cas concret, el 
conveni de cessió d’espai pot ser prorrogat respectant el màxim permès per la Llei 40/2015 per 
a la consecució dels objectius prevists. 
 
En finalitzar el conveni o qualsevol de les seves pròrrogues la persona usuària, sense 
necessitat de cap requeriment, ha de desallotjar l’espai sense cap dret indemnitzatori a favor 
seu. 
 
L’horari habitual d’obertura dels espais adscrits al CEC és de 8 h a 20 h, de dilluns a divendres, 
durant tots els mesos de l’any. Els dies de no obertura del Centre s´han de regir pel calendari 
laboral general, pel calendari local per a l’àmbit de les Illes Balears publicat anualment en el 



Butlletí Oficial de les Illes Balears, i pels dies que l’Ajuntament de Calvià romandrà tancat (24 i 
31 de desembre). 
 
Tarifes, gestió i cobrament de quotes: La persona cessionària abonarà mensualment el preu 
públic que correspon en funció dels mesos de permanència al Centre i que estan establerts a 
l’Ordenança reguladora del Preu Públic per la prestació de Serveis al Centre Empresarial de 
Calvià. 
 
L’ingrés es realitzarà mitjançant domiciliació bancària en el compte que s’indiqui. 
 
Les quotes es liquidaran en la forma establerta a l’Ordenança reguladora del Preu Públic per la 
prestació de serveis en el Centre Empresarial de Calvià. 
 
 
L'Ajuntament de Calvià es compromet a: 

• Mantenir en òptimes condicions l’espai cedit. L’IFOC es fa càrrec de la conservació, 
manteniment i neteja dels espais adscrits al CEC. 

• Vetlar pel bon funcionament del CEC, i rebre els suggeriments provinents de les 
persones usuàries. 

• Preservar la confidencialitat, davant de tercers, de les dades obtingudes tant de la 
documentació presentada amb la sol·licitud d’admissió, com del seguiment efectuat als 
projectes empresarials i a les empreses instal·lades al CEC. 

• Mantenir informada a la persona cessionària de totes les activitats que es 
desenvolupen a l’IFOC. 

 
La persona cessionària declara conèixer i es compromet a complir les condicions fixades al 
Reglament que regula l’accés i ús del CEC. 

• Accedir a l’ocupació efectiva de l’espai assignat en un termini màxim de seixanta (60) 
dies naturals des de la data fixada d’inici de l’allotjament a l’apartat 2 del present 
conveni. Si concorre causa justificada, el termini es pot prorrogar a instància de la 
persona sol·licitant. La interrupció en l’ocupació per més de tres mesos suposa la 
finalització de la prestació del servei, salvant-ne que per causa degudament justificada 
s’autoritzi a mantenir-la pel temps que s’estimi pertinent. 

• Abonar puntualment el preu públic estipulat a l’Ordenança fiscal pels serveis prestats 
per l’IFOC. 

• Mantenir el lloc de treball assignat en condicions òptimes de conservació, permetre les 
visites d’inspecció necessàries per fer la comprovació, i procedir a la seva devolució en 
iguals condicions en finalitzar el conveni de cessió, assumint qualsevol desperfecte 
ocasionat mitjançant la reposició o reparació del bé malaurat. 

• Permetre l’execució de les obres de reparació, conservació o millora que ordeni l’IFOC 
quan aquestes es considerin necessàries. 

• Tenir tots els permisos, llicències i autoritzacions necessàries per desenvolupar 
l’activitat, així com estar al corrent de pagament de les obligacions amb qualsevol 
Administració. 

• Posar a disposició de l’IFOC tota la documentació que li sigui requerida a efectes de 
poder comprovar el nivell de consolidació que té o que va assolint la iniciativa 
empresarial. 

• Únicament poden fer ús de les instal·lacions i serveis del CEC la persona cessionària, 
així com les persones prèviament autoritzades i relacionades a l’annex 3. 

• Sol·licitar autorització expressa per a col·locar fulletons, cartells i altres elements 
publicitaris al Centre. 

• Comunicar a l’IFOC qualsevol avaria o deficiència que es produeixi en les instal·lacions 
que estigui utilitzant. 

• Complir les normes de seguretat, evacuació i desallotjament de les instal·lacions en 
cas d’incendi o d’un altre esdeveniment que així ho justifiqui. 

• No pertorbar l’ambient de qualsevol espai adscrit al CEC mitjançant renous, vibracions, 
olors o qualsevol altra causa que pugui afectar o produir molèsties a la resta de 
persones usuàries. 



• No cedir ni arrendar l’espai adjudicat i desenvolupar la mateixa activitat empresarial per 
a la qual ha estat valorada i aprovada la sol·licitud d’ingrés en el CEC. Qualsevol 
modificació de l’activitat ha de ser comunicada a la Comissió per tal que aquesta ho 
aprovi. 

• No es poden fer al Centre d'activitats perilloses, ni introduir matèries perilloses, 
insalubres, incòmodes, pestilents o inflamables prohibides per les normes legals o les 
pòlisses d’assegurances dels espais adscrits al CEC Està prohibida l’entrada d’animals, 
exceptuant-ne els animals guia. 

• La persona cessionària ha de respectar la normativa general de prevenció de riscos 
laborals. A la vegada, assumeix el compromís de complir les recomanacions del Servei 
de Prevenció en l’àmbit de la seva competència, i sempre que es consideri que 
l’activitat que desenvolupa en l’execució de la seva activitat té transcendència a 
aquests efectes. 

• Dur a terme l’activitat empresarial. 
 

• No incórrer durant la vigència del conveni en cap de les causes d’exclusió establertes 
en l’article 8.4 del Reglament que regula l’accés i l’ús del CEC. 

 
• La persona cessionària és la responsable de les persones treballadores, clients, 

proveïdors i qualsevol persona relacionada que accedirà en qualsevol espai adscrit al 
CEC i que incompleixi les obligacions abans descrites. 

 
• Són infraccions sancionadores les accions o omissions contràries a les clàusules 

d’aquest conveni, a les disposicions del Reglament que regula l’accés i ús del CEC o a 
les normes de règim intern comeses per la persona cessionària o persones vinculades 
a aquesta. 

• Les infraccions i les faltes poden tenir el caràcter de lleus, greus i molt greus, i venen 
determinades en el Reglament que regula l’accés i ús del Centre amb la següent 
graduació: 

• Tenen la consideració de faltes lleus: 
• No mantenir en condicions òptimes de conservació els llocs de treball o espais 

comunitaris per part de les persones usuàries. 
• Col·locar fulletons, cartells i altres elements publicitaris al Centre sense autorització 

prèvia. 
• Pertorbar l’ambient de qualsevol espai adscrit al CEC per qualsevol mitjà. 
• No permetre les visites d’inspecció necessàries per comprovar l’estat de conservació 

dels espais adscrits al CEC. 
 
Tenen la consideració de faltes greus: 
 
I. L’impagament del preu públic estipulat en l’Ordenança fiscal pels serveis prestats durant un 
mes. 
 
Tenen la consideració de faltes molt greus: 
 

• La no ocupació efectiva de l’espai assignat en el termini màxim fixat en les obligacions 
del Reglament d’accés i ús del CEC. 

• L’impagament del preu públic estipulat en l’Ordenança fiscal pels serveis prestats 
durant dos mesos. 

• No permetre l’execució de les obres de reparació, conservació o millora que ordeni 
l’IFOC quan aquest les consideri necessàries. 

• L’incompliment de la legislació laboral, fiscal o qualsevol obligació legal, amb 
expedients sancionadors i/o en via executiva davant les administracions competents. 

• Cedir o arrendar l’espai adjudicat o desenvolupar una activitat empresarial diferent a la 
que hagi estat baremada segons la sol·licitud d’ingrés en el CEC. 

• Fer activitats perilloses o introduir matèries perilloses, insalubres, incòmodes, pestilents 
o inflamables prohibides per les normes legals o les pòlisses d’assegurances dels 
espais adscrits al CEC, així com l’entrada d’animals, excepte els animals guia. 

• L’incompliment de la normativa general de prevenció de riscos laborals. 



• La falsificació de documentació per accedir als espais adscrits al CEC. 
 
En cas d’incompliment de les obligacions per part de la persona cessionària s’han d’imposar les 
sancions que a continuació es relacionen, tenint en compte les circumstàncies agreujants o 
atenuants existents i el grau de negligència o d’imprudència. 
 
Les faltes lleus s’han de sancionar amb prevenció per escrit a la persona cessionària. En el cas 
d’una segona prevenció, tindrà la consideració de falta greu. 
 
Les faltes greus s’han de sancionar amb prevenció per escrit i suspensió temporal del dret 
d’accés a l’espai i, en el cas d’una tercera prevenció, tindran la consideració de faltes molt 
greus. 
 
Les faltes molt greus se sancionaran amb l’expulsió del CEC. 
 
Les sancions s’han d’imposar sense perjudici de l’obligació de la persona adjudicatària de 
reparar els danys o desperfectes causats o de substituir-los. Si en el període de trenta (30) dies 
no es procedeix a fer la reparació o substitució, amb requeriment previ formal, els repararà o 
substituirà l’IFOC, i repercutirà en la persona adjudicatària els costos causats. 
 
Es crearà una comissió per resoldre la imposició de sancions, que estarà integrada per la 
persona titular de la presidència (gerència de l’IFOC), i dos vocals (personal tècnic de l’IFOC). 
En els supòsits d’empat, la presidència té vot de qualitat. 
 
 
Expedient sancionador: Les actuacions sancionadores es poden iniciar a petició d’altres 
persones usuàries del Centre, o per l’IFOC. 
 
El procediment sancionador s’ha d’iniciar per acord de la Comissió de Valoració i Seguiment i 
s’ha de tramitar d'acord amb l'establert a la Llei 39/2015, d'1 d'octubre, de procediment 
administratiu comú de les administracions públiques. 
 
La resolució de l’expedient administratiu posa fi a la via administrativa, segons l’article 114.1.g). 
Contra aquesta resolució es pot interposar recurs potestatiu de reposició en el termini d'un mes 
a comptar des de la notificació, d'acord amb els articles 123 i 124 de la Llei 39/2015, de l'1 
d'octubre, de procediment administratiu comú de les administracions públiques, o contenciós 
administratiu en el termini de dos mesos, d'acord amb l'article 46 de la Llei 29/1998, de 13 de 
juliol, reguladora de la jurisdicció contenciosa administrativa. 
 
Per a l’emissió d’informes sobre resolució de convenis, rescissió, pròrrogues i qualsevol dubte 
o qüestió que susciti el conveni o el Reglament que regula l’accés i ús del CEC es crearà una 
Comissió de Valoració i Seguiment integrada per: 
 
La persona titular de la presidència: gerència de l’IFOC. 
Dos vocals: personal tècnic de l’IFOC. 
 
Per la majoria dels membres de la Comissió de Valoració i Seguiment s’ha de designar un 
vocal per fer les funcions de secretari o secretària. Tots els membres tenen veu i vot. En els 
supòsits d’empat, la presidència tindrà vot de qualitat. 
 
La persona cessionària eximeix de tota responsabilitat a l’Ajuntament de Calvià - IFOC pels 
danys i lesions que en les coses o persones es causin a conseqüència de l’ocupació de l’espai 
cedit o de les activitats que en el mateix es desenvolupin. 
 
L’Ajuntament de Calvià té contractada una pòlissa d’assegurança pels béns de la seva 
propietat del CEC, quedant-ne exclosos de l’esmentada pòlissa d’assegurança els béns 
propietat de la persona cessionària. 
 
El conveni s’extingirà quan es compleixi l’objecte d’aquest, per desistiment segons l’article 16.2 
del Reglament que regula l’accés i ús del CEC o per incórrer en alguna de les causes de 



resolució establertes a l’article 51.2 de la Llei. 40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del 
sector públic. 
 
Una vegada s’extingeixi el conveni per qualsevol causa de les establertes a l’article 51.2 de la 
Llei. 40/2015, d’1 d’octubre, del règim jurídic del sector públic, la persona adjudicatària ha de 
deixar absolutament lliure i buit l’espai i a plena disposició de l’Ajuntament de Calvià en el 
termini màxim de quinze (15) dies a comptar des de la data d’extinció del conveni. 
 
Per a la interpretació, aplicació i per al no previst en el present conveni serà d’aplicació el 
Reglament que regula l’accés i ús del CEC. 
Aquest conveni s’ha de posar en coneixement de la corporació plenària en la primera sessió 
que celebri a partir de la data de la seva signatura.” 
 

“Convenio entre el Ajuntament de Calvià, la Fundación Calvià 2004 y la Asociación 
Hotelera de Paguera y Cala Fornells para la organización de Challenge Peguera-Mallorca 
Triatlon 

Partes 

Juan Antoni Amengual Guasp, con ***** alcalde del Ajuntament de Calvià con CIF P-0701100-
J, en el ejercicio de las facultades atribuidas por el Secretario accidental del Ajuntament de 
Calvià el 17 de junio de 2023. 

Maria del Carmen Peñas de Haro, con NIF ****** secretaria de la Fundació Calvià 2004 (de 
ahora en adelante, la Fundación) con CIF nº G-57253262 en el ejercicio de las facultades 
atribuidas por el Patronato de la Fundación en la 59ª reunión formalizada el 26 de julio de 2023. 

Antonio Mayol Fiol, con NIF ****, presidente de la Asociación de Hoteleros de Paguera y Cala 
Fornells (de ahora en adelante, AAHH Paguera y Cala Fornells) con CIF G-07788102, y 
domicilio fiscal en calle Pins, 17 de Peguera. 

Exponen 

1. La Fundación es una organización sin ánimo de lucro, constituida por ciudadanos y 
organizaciones públicas y privadas. Tiene personalidad jurídica propia y capacidad 
plena de obrar. La Fundación Calvià 2004 tiene como objetivo primordial el fomento del 
turismo en Calvià mediante la organización, promoción y realización de actividades y 
eventos de carácter turístico, cultural, social, deportivo, etc. que contribuyan a 
promocionar Calvià como destino turístico especialmente durante la temporada media y 
baja, así como cuantas actuaciones de tipo preparatorio, de difusión, promoción, y 
captación de recursos de todo tipo y, en especial y preferentemente de patrocinios 
públicos y privados, que se destinarán en su totalidad a la organización de las 
actividades que se lleven a cabo por la misma. 
 
La Fundación apuesta fuertemente por ofrecer productos diferenciados englobados en 
el gran abanico de disciplinas deportivas, de negocios, culturales y gastronómicas que, 
en su conjunto, forman grandes atractivos turísticos desestacionalizadores.  
 
Que entre las líneas estratégicas se encuentra el intensificar la promoción del producto 
deportivo en Calvià con el objetivo de atraer más estancias hoteleras en nuestro 
municipio, y el Half Triatlón Challenge Peguera cumple enteramente con este fin. 
 

2. El Ajuntament de Calvià y la AAHH Paguera y Cala Fornells están realizando una gran 
apuesta para la promoción del turismo deportivo, en temporada baja – media, con la 
finalidad de: 
 



• Impulsar un nuevo mercado turístico, para conseguir un producto lo más completo 
posible que atraiga a un nuevo público a Calvià. 

• Favorecer y aumentar el conocimiento de nuestro municipio, como marco ideal para la 
práctica del deporte. 

• Favorecer y dar a conocer las instalaciones y oferta deportiva de nuestro destino. 

• Promocionar el turismo deportivo como estrategia de promoción del destino. 

• Favorecer actividades comerciales de promoción y comercialización entre los agentes 
implicados en el turismo deportivo. 

3. La Fundación, en el ámbito de su objeto fundacional, ha firmado en fecha 30 de 
octubre de 2018, el contrato privado para la adquisición de la licencia “Challenge” en la 
organización del Half triatlón Challenge Peguera-Mallorca, en sus ediciones 2019, 
2020, 2022 y 2023. 

4. Que en el marco de la promoción turística del municipio de Calvià, para la Fundación, 
el Ajuntament de Calvià y la AAHH de Paguera y Cala Fornells se consideran muy altos 
los beneficios obtenidos para la promoción turística, derivados de la presencia en 
Calvià, y concretamente Peguera, durante los días del triatlón, de más de 1400 
triatletas acompañados de sus familias y de procedencias de más de 20 países de 
ámbito internacional. Por tanto, resulta evidente la implicación de la partes en su 
impulso, dado que este evento deportivo es un buen ejemplo de acción promocional 
internacional que permitirá el aumento de la actividad turística y económica general del 
municipio. De igual modo, se trata de una excelente oportunidad de promoción turística 
de Calvià como destino turístico asociado al deporte. 

5. Que por todo lo manifestado y siendo voluntad de las partes colaborar para fomentar y 
promocionar el turismo en el municipio de Calvià mediante la celebración del evento 
deportivo Challenge Peguera-Mallorca Triatlón, reconociéndose la capacidad legal 
para, en la representación que ostentan, otorgar al presente convenio de colaboración 
validez, así lo hacen de conformidad a las siguientes 

 

CLÁUSULAS 
 

1. OBJETO 
 
El objeto del presente convenio es fomentar y promocionar el turismo en Calvià, en 
concreto en Peguera, mediante la organización conjunta, entre la Fundación, el 
Ajuntament de Calvià y la AAHH de Paguera y Cala Fornells del Challenge Peguera-
Mallorca Triatlón 2023. 
 
Por tanto, este evento será coorganizado por las entidades firmantes de este convenio, 
las cuales deberán cumplir con la normativa aplicable en cada caso y de acuerdo con 
lo que establece este convenio. Cabe tener en cuenta, que cada edición del evento 
incluye, además del propio triatlón de media distancia: carreras Junior Challenge y 
Challenge Women, concierto de bienvenida y pasacalles, Pasta Party, Aquatlon, entre 
otras. 
 

2. DERECHOS Y OBLIGACIONES DE LAS PARTES 
 



A los efectos de promoción y fomento del turismo de Calvià a través de la gestión de la 
actividad deportiva detallada, objeto del presente convenio, cada una de las partes se 
compromete a realizar las siguientes aportaciones. 
 
2.1) La Fundación Calvià 2004 organizará el triatlón de media distancia bajo la marca 
“Challenge” en la zona de Peguera, durante el mes de octubre de 2023. Por tanto, la 
Fundación se compromete a desarrollar y organizar todas las actividades propias de un 
evento deportivo de triatlón de media distancia.  
 
2.2) El Ajuntament de Calvià participará en la organización del evento conforme se 
establece seguidamente: 

 
a) Asesorará a la Fundación en todo aquello que pueda resultar necesario para 
la consecución de los objetivos propuestos por las partes firmantes del 
presente convenio, pudiendo actuar, cuando la empresa lo solicite, como 
mandataria de la misma en aquellas gestiones que así estimase por 
conveniente las entidades. 
 
b) Facilitará la tramitación de todos los permisos municipales necesarios para 
la realización de la prueba, en especial el cierre de las vías públicas que 
transitan dentro del municipio de Calvià.  
 
c) Pondrá a disposición de la Fundación, las instalaciones municipales y 
deportivas necesarias para el desarrollo de la prueba objeto de este convenio y 
de las actividades complementarias. 
 
d) Se compromete, de forma directa o indirecta, a cubrir todos aquellos 
aspectos organizativos para el buen desarrollo de la prueba. 
 
e) Gestionará los recursos humanos, el servicio de Policía y Protección Civil de 
Calvià necesario para el correcto desarrollo de las pruebas deportivas y otras 
actividades complementarias objeto de este convenio. 
 
f) Pondrá a disposición de la Fundación, infraestructura propia tales como 
vallas, carpas, mesas, sillas, etc. que se requiera para la organización de los 
diferentes eventos. 
 
g) Captará y gestionará el voluntariado necesario para el evento, entre 
escuelas, asociaciones, clubes deportivos, etc. 
 
h) Cubrirá, como co-organizador del evento, con su póliza de seguros, por un 
valor de dos millones quinientos mil euros (2.500.000,00 €) este evento 
deportivo. 
 
 

2.3) La AAHH de Paguera y Cala Fornells participará en la organización del evento 
conforme se establece seguidamente: 

a. Colaborará en la dinamización de la prueba, financiando la “Nit de foc” u otras 
actuaciones equivalentes consensuadas entre las partes firmantes, con un máximo de 
mil euros más el IVA correspondiente (1.000,00+ IVA).  

 

b. Coordinará, junto a la persona responsable designada por la Fundación Calvià o el 
Ajuntament de Calvià, el montaje del servicio de bebida y comida de la zona de Post 
meta. La AAHH en ningún caso sufragará gasto alguno derivado de la celebración de 
dichos actos. 

 



c. Coordinará junto a la persona responsable designada por el Fundació Calvià o el 
Ajuntament de Calvia, todo el alojamiento de los PROS, STAFF y compromisos que se 
puedan derivar de la prueba deportiva CHALLENGE PAGUERA MALLORCA entre sus 
hoteles asociados. La AAHH en ningún caso sufragará gasto alguno derivado de la 
celebración de dichos actos. 

 

3. DELIMITACIÓN  
 
Esta colaboración entre la Fundación, el Ajuntament de Calvià y la AAHH de Paguera y 
Cala Fornells se concede única y exclusivamente para las finalidades determinadas en 
la cláusula primera. 

 

4. PLAZO DE VIGENCIA 
 
El convenio comienza a producir efectos desde su formalización y finalizará un mes 
después de la finalización del evento. Este convenio podrá prorrogarse por tres 
anualidades más, previo acuerdo por escrito, de las partes. 
En caso de no celebración del evento, se dará por finalizado este convenio. 
 

5. MODIFICACIÓN DEL CONVENIO 
 
Las partes firmantes podrán modificar el convenio suscrito mediante adenda al mismo y 
siempre de mutuo acuerdo. Los motivos de la modificación deberán ser justificados 
mediante un informe técnico. 
 

6. DIFUSIÓN, PROMOCIÓN Y COMUNICACIÓN 
 
Al margen de las obligaciones enunciadas con anterioridad, las partes realizarán las 
siguientes acciones promocionales y de publicidad: 

6.1) La Fundación llevará a cabo: 

• Creación de una página web del evento en varios idiomas siguiendo las directrices de 
Challenge Family. Además, se hará el mantenimiento y actualización de los contenidos 
en la web, mientras este convenio esté vigente. 

• Posibilidad de incorporar banner de la prueba en otras webs internacionales de triatlón. 

• Posibilidad de realizar inserciones a revistas especializadas nacionales o 
internacionales sobre triatlón. 

• Posibilidad de realizar cualquier otra acción promocional o publicitaria de la prueba con 
el objetivo de una mayor difusión para potenciales participantes.  

6.2) El Ajuntament de Calvià llevará a cabo: 

• Promoción del evento a Radio Calvià, en las webs www.calvia.com i www.visit-
calvia.com.  

• Emisión de notas de prensa en medios locales 

• Promoción del evento y la zona de Peguera como destino turístico deportivo en ferias 
internacionales en las que el Ajuntament participe. 



6.3) AAHH de Paguera i Cala Fornells deberá: 

• Incentivar que los hoteles de la zona de Peguera promocionen la prueba en sus webs. 

• Incentivar que los hoteles de la zona de Peguera promocionen la prueba en sus redes 
sociales. 

• Incluir, con el rango de co-organizador al Ajuntament de Calvià y a la Fundación Calvià 
2004 en todas las actuaciones de promoción y comunicación referente al proyecto que 
lleve a cabo. 
 

7. COMISIÓN MIXTA DE SEGUIMIENTO 

Las partes constituirán una Comisión Mixta de Seguimiento que asegure el buen fin de 
los compromisos asumidos en este Convenio, con las reuniones que se consideren 
oportunas y que garanticen la buena ejecución del evento.  

Dicha Comisión estará constituida por, cuatro miembros, un representante designado 
por cada parte (Ajuntament de Calvià, Fundación Calvià 2004 y Asociación Hotelera de 
Paguera y Cala Fornells) y una persona que actuará como Secretario/a, designado por 
el Ajuntament de Calvià, con voz, pero sin voto, quien levantará acta del desarrollo de 
las reuniones realizadas. Esta acta, una vez aprobada, se incorporará al expediente 
justificativo y de ejecución del presente Convenio. 

8. MEMORIA 

La “Fundación Calvià 2004” se compromete a remitir a las otras partes la memoria 
técnica y justificativa del evento. En dicha memoria se justificará la relación de las 
acciones o actividades incluyendo el programa de actividades, procedencia de los 
participantes, anuncios, impacto mediático del evento, etc. La memoria quedará 
integrada en el expediente justificativo y de ejecución del presente convenio.  

9. INCUMPLIMIENTO DEL CONVENIO 
 
El incumplimiento de cualquiera de las obligaciones contraídas en el presente convenio 
por una de las partes, facultará a las otras para rescindirlo.  

10. LEGISLACIÓN SUPLETORIA, INCUMPLIMIENTO Y RESOLUCIÓN DE 
INCIDENCIAS 

El presente convenio se regulará por lo establecido en las presentes cláusulas y en la 
legislación que resulte de aplicación.  

Las partes se comprometen a resolver de manera amistosa cualquier desacuerdo que 
pudiera surgir en el desarrollo del presente convenio. En caso de no ser posible una 
solución amigable, y resultar procedente litigio judicial, las partes acuerdan, con 
renuncia expresa a cualquier otro fuero que pudiera corresponderles, someterse a la 
jurisdicción y competencia de los Tribunales de Palma de Mallorca.” 

 
“IV Conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Calvià i l'Obra Cultural Balear de 
Calvià  
pel manteniment d'un solar municipal a ses Quarterades (Calvià vila) amb fins de 
sensibilització ambiental i divulgació de la cultura popular i pagesa  
 
Parts  
 



D'una part, el Sr. Juan Thomás Quetglas, Tinent de Batle delegat de Víes i Obres, Transició 
Energètica i Medi Ambient per delegació de Batlia de 18 de juny de 2023, amb domicili al carrer 
de Julià Bujosa Sans, batle, núm. 1, de Calvià, en representació de l'Ajuntament de Calvià.  
 
D'altra part,el Sr. Francesc Sans Salom amb DNI **** president de la delegació de l'Obra 
Cultural Balear a Calvià, facultat pels estatuts de l'entitat domiciliada a Palma, al carrer Sant 
Alonso, 24  
 
Antecedents  
 
1. L'Obra Cultural Balear té com a finalitat primordial preservar el patrimoni cultural de les Illes 
Balears, del qual la llengua catalana i la cultura pròpia han estat i són els eixos centrals.  
 
2. L'Ajuntament de Calvià és titular d'una zona urbana RP-1UA-CV-03 ubicada en el nucli de 
Calvià entre el carrer de Can Marçal i el carrer de ses Quarterades. Per altra banda, 
l'Ajuntament és competent en matèria de Medi Ambient Urbà, tal com disposa l'article 25.2.b) 
LRBRL.  
 
3. L'Obra Cultural Balear de Calvià va signar el 2015 un conveni amb l'ajuntament de Calvià per 
recuperar i interpretar la zona urbana esmentada en el punt 2, amb el nom «<Ses Quarterades 
que m'agraden», que va comptar amb la col·laboració del col·legi i AMIPA de Ses Quarterades.  
 
El 2016 es va signar un segon conveni, de 4 anys, per a continuar la rehabilitació del solar 
municipal. El 2021 es va signar un tercer conveni de dos anys de duració que va finalitzar el 
juliol de 2023.  
 
4. L'any 2021 l'Ajuntament va donar d'alta el recinte al Consell Balear de la Producció Agrària 
Ecològica.  
 
5. Ambdues parts manifesten la voluntat de col·laborar en diferents actuacions de caire cultural 
i mediambiental, pel benefici comú i amb el reconeixement per part de l'Ajuntament a l'OCB 
d'aquestes iniciatives.  
 
6. Ambdues parts es reconeixen capacitat suficient i necessària per a la signatura d'aquest 
conveni, d'acord amb les següents  
 
Clàusules  
 
1. L'Ajuntament de Calvià autoritza l'entitat OCB de Calvià a fer les actuacions emmarcades 
dins el IV projecte «Ses Quarterades que m'agraden» a la zona urbana ubicada en el nucli de 
població de Calvià entre el carrer de Can Marçal i el carrer de ses Quarterades.  
 
2. El projecte es desenvoluparà a la part oest i nord d'aquesta zona, que en representa 
aproximadament un cinquanta per cent de la superfície. Se n'adjunta com a Annex I la foto 
aèria amb la zona d'actuació del projecte. L'ús de tota la zona continuarà essent públic, obert i 
de lliure circulació.  
 
3. L'OCB ha de fer les actuacions sense contraprestació, amb recursos humans de voluntariat i 
mitjans materials propis (eines, maquinària, combustible, etc.).  
 
4. Les feines que continuarà fent l'OCB en aquest quart conveni consistiran a:  
a) Mantenir l'espai net de fems.  
b) Mantenir i controlar la coberta vegetal a les zones sense llaurar.  
c) Mantenir l'arbrat perquè sigui productiu: podes, empelts, control de plagues, llaurar els 
fruiters amb cultivadors...  
d) Recollir els enderrocs que es treguin en remoure el sòl i separar-ne els aprofitables. e) 
Mantenir les construccions fetes amb la tècnica de la pedra en sec.  
f) Mantenir amb aigua l'abeurador d'aucells.  
 



5. És responsabilitat exclusiva de l'OCB la realització de les tasques d'aquest projecte. Les 
feines es podran fer qualsevol dia de la setmana, inclòs festius amb l'horari que més convingui 
per la  
tasca concreta.  
 
6. L'alumnat i mestres del CEIP Ses Quarterades podran col·laborar en la neteja i tasques de 
manteniment del terreny municipal, però sempre baix la supervisió d'una persona responsable 
de l'OCB.  
 
7. L'OCB assumeix el compromís d'obtenir prèviament les llicències i permisos corresponents 
de les activitats previstes en el projecte.  
 
8. L'OCB haurà d'acceptar la revocació unilateral de l'autorització per part de l'Ajuntament per 
raons d'interès públic, sense dret a indemnització, i l'Administració es reserva la facultat 
d'inspecció de la zona urbana i de les actuacions que s'hi facin per tal de garantir que és usada 
d'acord amb els termes de l'autorització.  
 
9. L'autorització es mantindrà durant la vigència del conveni.  
 
10. L'Ajuntament de Calvià ha de col·laborar en la difusió de l'actuació i aportar els contenidors 
per enderrocs que calguin per retirar els residus no aprofitables, sobretot asfalt i, en cas que 
sigui necessari, recursos humans (assessorament personal especialitzat) per a les diferents 
diades que es facin dins el marc del projecte «Ses Quarterades que m'agraden».  
 
11. L'Ajuntament de Calvià es compromet a subministrar un viatge de fems anual i a senyalitzar 
la zona verda pública al carrer de Ca'n Marsal per evitar abocaments.  
 
12. L'Ajuntament de Calvià autoritza a l'OCB a organitzar visites explicatives del projecte, a 
condició que s'avisi prèviament al representant tècnic de l'Ajuntament de Calvià, i s'obtingui el 
seu vistiplau.  
 
13. Es farà arribar una còpia del conveni al departament de manteniment. En cas que 
l'ajuntament, cedeixi la part del solar no conveniada a un tercer, s'ha d'informar de la delimitació 
amb la zona competència de l'OCB.  
 
14. L'entitat OCB Calvià ha de fer figurar en els seus pòsters i altres suports de difusió 
d'aquesta activitat la col·laboració de l'Ajuntament de Calvià mitjançant el logotip oficial 
municipal.  
 
15. L'entitat OCB Calvià té vigent una assegurança de responsabilitat civil que cobreix els 
danys a terceres persones. Si es produeixi algun accident a l'espai objecte del conveni, fora de 
les feines del voluntariat, l'OCB queda exonerada de tota responsabilitat.  
 
16. El present conveni entrarà en vigor en la data de la signatura, i el termini de vigència serà 
de quatre anys, excepte denúncia d'alguna de les parts feta almenys amb dos mesos 
d'antelació.  
 
17. Es crea la Comissió de Seguiment del conveni, que estarà formada per una persona 
representant tècnica de l'Ajuntament de Calvià i una persona representant de l'OCB. Aquesta 
Comissió farà el seguiment de les actuacions d'aquest conveni. Així mateix, aquesta Comissió 
resoldrà els problemes d'interpretació i compliment que es puguin plantejar. Aquesta Comissió 
serà l'òrgan competent per proposar les possibles modificacions del present conveni.  
 
18. Són causes expresses de resolució d'aquest conveni:  
a) L'expiració del termini pactat.  
b) L'incompliment de les actuacions previstes en aquest conveni per qualsevol de les parts. c)  
 
El desistiment de qualsevol de les parts, amb un preavís de dos mesos d'antelació.  
a L'ús indegut de l'espai municipal per part de la delegació de l'Obra Cultural Balear de  
Calvià.  



b) El canvi d'objecte de l'Obra Cultural Balear o la seva dissolució.  
c) El mutu acord de les parts.” 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=25 
 
 
26. ASSUMPTES D’URGÈNCIA. 
 
F.O.D. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA PEL MANTENIMENT 
DE L’EDUCACIÓ AFECTIU SEXUAL ALS CEIPS DE CALVIÀ. 
 
Sotmesa a votació la inclusió del present punt en l’ordre del dia, queda desestimada per 
majoria de tretze vots en contra i dotze vots a favor. Hi voten en contra els regidors del grup PP 
(senyor Amengual Guasp, senyores Bonet Saum, Godoy Alcoy, Monserrat Mayol i senyors 
Bujosa Arbona, Ferrer Gómez, Tascón Piña i Thomás Quetglas) i els regidors del grup VOX 
(senyora Catalá Ribó, Senyors Fuentes Mackintosh, Mas Sánchez i senyores Prats Vidal i Tena 
Iturrizaga). Voten a favor els regidors del grup PSOE (senyors Rodríguez Badal, Cuadros 
Martínez, senyores Cuenca Cuenca, Francés Gárate, López Expósito, senyors Martínez 
Rodríguez, Martorell Enseñat, Molina Jiménez, senyores Muñoz Alcaraz, Portells Sabater, 
senyor Recasens Oliver i senyora Rojano Pérez). 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=26 
 
 
27. PRECS I PREGUNTES. 
 
1. Prec efectuat per la Sra. Portells Sabater. 
 
Vol fer un recordatori en relació a les incidències que va presentar a la passada sessió 
plenària.  
 
Una d'elles es referia a repintar un Carrega i descarrega que hi ha al carrer Flors de Portals. Ja 
fa un mes que es va sol·licitar i ahir va passar pel carrer i encara no s’ha fet, motiu pel qual ho 
recorda. 
 
L’altra es refereix a la barana metàl·lica ubicada damunt el torrent del Passeig Calvià, entrant a 
Portals, segueix sense arreglar-se i creu que s’ha agreujat el perill que presenta. 
 
El Sr. Batle contesta que donat que s’ha de fer una inversió de certa importància es precisen 
tres pressuposts per tramitar l’expedient de Contractació, ja se n’han rebut dos i una vegada 
arribi el tercer, que ja està sol·licitat, es licitarà el contracte per a la seva execució amb la 
màxima urgència.  
 
 
2. Prec efectuat per la Sra. Portells Sabater. 
 
Sol·licita es repinti una senyal de Cediu el pas que hi ha al carrer Miguel de Cervantes de 
Costa d’en Blanes, així com tornar a col·locar la senyal que hi havia de Cediu el pas que pareix 
que va caure i no s’ha tornat a instal·lar. 
  
 
3. Prec efectuat per la  Sra. Cuenca Cuenca. 
 
En la avenida de son Pillo, en la zona del supermercado, la acera está levantada y los 
adoquines sueltos, solicita se repare.  
 
 
4. Prec efectuat per la  Sra. Cuenca Cuenca. 
 



Ruega que en la medida de lo posible los horarios de limpieza de los parques infantiles se 
ajusten en horas que estén completamente vacíos, señala que el otro día a las cinco de la 
tarde había una máquina barredora en el parque de la plaza Francisca Revert, cuando estaba 
llena de niños.  
 
Señala el Sr. Alcalde que se trata de una  sugerencia muy acertada. 
 
 
5. Pregunta efectuada pel Sr. Martorell Enseñat. 
 
Aparentemente las obras del nuevo aparcamiento de El Toro ya han finalizado, sin embargo no 
se encuentra abierto. Pregunta a qué se debe la demora en su inauguración y cuándo tienen 
previsto que se abra. 
 
Contesta el Sr. Thomás  Quetglas que l'aparcament es va posar en funcionament el dia 8 
d’octubre i únicament està pendent de que Endesa doni corrent a la "Electrolinera”. 
 
 
6. Prec efectuat pel Sr. Martorell Enseñat. 
 
En la zona verde de nueva Santa Ponça situada  entre Jaume I y Vía Menorca hay un pino a la 
altura de la calle Rei Jaume I, 21 que está muerto, es un pino de grandes dimensiones que 
cualquier día con una inclemencia climatológica de mucho viento puede caer. Ruega que por 
un técnico municipal se evalúe dicho riesgo.  
 
 
7. Prec efectuat pel Sr. Martorell Enseñat. 
 
Efectúa un Ruego directo al Sr. Alcalde como máximo responsable de la corporación. Tras los  
últimos acontecimientos vividos en Educación no le puede pedir a otra cosa. Solicita que no 
conviertan la Educación en este municipio en un circo, no puede ser que en dos meses  se 
haya cambiado al Gerente del Imeb y cuatro meses al Teniente de alcalde de Educación. No 
sabe los motivos, ni sabe si los van a querer exponer aquí en público. Estas medidas están 
lejos de beneficiar la gestión del departamento de Educación y del Imeb y cree les perjudican. 
 
Cree que Educación es una de las joyas de la corona del Ayuntamiento, lo saben los 
ciudadanos de Calvià y lo saben los técnicos municipales. Es inaudito ver lo que sucede en 
Calvià con la educación, recuerda que Calvià es el quinto municipio de España que invierte 
más en educación y se cuenta con proyectos pioneros como pueden ser los Crec o el Reip, o 
actividades extraescolares subvencionadas al 100% por esta administración. 
 
Por ello cree que los ciudadanos de Calvià no se merecen que se juegue con la educación de 
esta manera.  
 
De hecho ha habido toma de decisiones que no pueden entender, como que el Sr. Bujosa, 
como Teniente de alcalde de Educación que era, diera el visto bueno a un programa y una 
semana después se negara la puesta en marcha de este programa de educación afectiva 
sexual. Cuando ya se habían empezado a hacer reuniones de coordinación para que se 
ejecutara este plan. 
 
Les ruega que pongan sentido común y consensúen las decisiones que se toman en educación 
con los equipos directivos de los centros, con las asociaciones de madres y padres de estos 
mismos centros y que por favor no actúen en contra del futuro de nuestros jóvenes. 
 
Contesta el Sr. Alcalde en relación a los cambios que no solamente son tomados con sentido 
común, sino con sentido práctico y de responsabilidad. Cuando detecten que introduciendo 
cambios alguna  cosa puede funcionar mejor los harán, al margen de que puedan atribuirles 
supuestas crisis internas, que no las hay, el equipo está fuerte y motivado y si se hace alguna 
modificación es por el bien y el beneficio de los ciudadanos.  
 



 
8. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate. 
 
Reitera la petición realizada el mes pasado en relación con la vegetación de las medianeras de 
la calle Sil de Santa Ponça, que siguen sin podar y en algunas zonas los coches al pasar ya 
rozan con las plantas. Desde el mes pasado las plantas han crecido y ahora la situación está 
un poco más complicada 
 
 
9. Prec efectuat per la Sra. Francés Gárate. 
 
Efectúa un Ruego que es continuo y repetitivo, ella lo vivió también en las anteriores 
legislaturas. Se refiere a la reposición de los pivotes que han desaparecido de la calle Puig des 
Teix y la avenida Jaime I. Se ponen para impedir que los coches se suban a las aceras y hay 
interesados en seguir haciéndolo, por eso los pivotes desaparecen y hay que ir reponiéndolos. 
 
 
10. Pregunta  efectuada per la Sra. Francés Gárate. 
 
Formula una serie de preguntas en relación con la moción que no han querido debatir en 
relación con el mantenimiento de la educación afectivo sexual, alegando que no tienen 
información sobre algo que ustedes mismo gestionan. 
 
Pregunta qué expertos están revisando el anterior plan. A cuántas personas con la 
especialización necesaria contratarán para dar los talleres, ya que ustedes saben que es 
absolutamente inviable con el personal actual, que ya tiene mucho trabajo y que lo hace muy 
bien. 
 
Señala que recibió un correo para confirmar su asistencia a las Jornadas de prostitución, sobre 
las que han corrido un tupido velo y no han hecho ninguna promoción, no vaya ser que se 
entere la gente de que se hacen jornadas de prostitución en Calvià. En ese correo el pie de 
firma ponía Familia e Igualdad.  
 
El equipo de gobierno hace cambios organizativos de los que les informan, con lo cual no 
saben a quién se tienen que dirigir y para qué. Cree que estaría bien que tanto su grupo como 
la ciudadanía supieran qué parte de Familia, que se gestionaba desde Servicios sociales, 
pasará a gestionarse por Igualdad para saber si tienen que llamar a Igualdad o tienen que 
llamar a Servicios sociales como hacían hasta ahora. 
 
Añade que los docentes y las familias ya están involucradas en el proceso desde hace mucho 
tiempo y además con mucho y muy buen trabajo y las escuelas ya son centros transversales 
de formación desde mucho antes de que llegaran ustedes y nosotros. 
 
Les ruega en primer lugar que sean valientes y den la cara, que cuando tomen decisiones las 
defiendan ustedes en lugar de mandar a técnicos a decir cosas que no tienen ningún sentido. 
No manden al gerente a esconderse detrás de un contrato para defender algo que es 
absolutamente ideológico. No puede ser  que una semana antes se estuvieran reuniendo con 
las escuelas para calendarizar un plan de educación afectivo sexual,  que iba a seguir porque 
así lo había decidido el Sr. Bujosa, lo que le agradece enormemente, y que le sustituya la Sra. 
Bonet y la primera decisión que tome sea cargárselo. Lo que ha ocurrido en el transcurso de 
una semana, no el plazo de un mes, seis o un año.  
 
El segundo ruego va ligado al primero y es que tengan un poco más de respeto por la 
comunidad educativa, porque lo merece y merece que las escuelas sean informadas y 
preguntadas antes de tomar decisiones de este tipo. Los agentes de coeducación de las 
escuelas hacen un gran trabajo desde hace años, no hay que empezar a hacer ahora 
coeducación en los centros porque ya se hace desde hace años. Les rogaría que respeten más 
el trabajo que hacen y les tengan más en cuenta a la hora de tomar decisiones y del mismo 
modo les pediría la convocatoria del Consejo Municipal Escolar que también tiene mucho que 
decir en estos temas y todavía no ha sido convocado. 



 
 
11. Prec efectuat pel Sr. Rodríguez Badal. 
 
Señala que en los últimos ocho años no se ha  votado nunca en contra de la inclusión por 
urgencia de una moción en el Orden del día de una sesión y cree que antes tampoco. En este 
caso se trataba de un tema del que tenían toda la información.  
 
 
12. Pregunta efectuada pel Sr. Rodríguez Badal. 
 
Efectúa una serie de preguntas sobre un tema que le parece muy importante para la salud 
democrática de este ayuntamiento, muy importante por la transparencia y es el uso de los 
medios de comunicación públicos municipales. Cree que están haciendo un uso que roza lo 
partidista, un uso partidario desde los resúmenes de pleno que hacen y que cuelgan en los que 
solo hablan de lo que les interesa, porque por ejemplo no hablan de las propuestas que este 
grupo hizo a la moción de camareras de piso, ni de porqué las votaron en contra.  
 
Pone también como ejemplo la cantidad de imágenes que salen en las redes sociales, 
evidentemente quienes las firman están pagados con dinero público y o casualidad aunque la 
oposición está presente en muchísimas de ellas no aparecen ni de perfil ni de refilón jamás y 
esos son enfoques claramente partidistas. 
 
Comprende que el protagonismo es del equipo de gobierno, no está diciendo lo contrario, pero 
su grupo en la oposición representa al treinta y ocho por ciento de los ciudadanos de Calvià 
que fueron a votar en las elecciones y la ciudadanía se merece que el  uso de los medios de 
comunicación sea plural y diverso. 
 
En relación con Radio Calvià, señala que desde que ustedes gobiernan el único partido en la 
oposición no ha tenido ni una sola oportunidad de poder hablar en Radio Calvià sobre ninguna 
de las notas de prensa o sobre ninguna de las decisiones que ustedes toman. Eso no pasa en 
ninguna televisión ni radio pública de ningún sitio.  
 
Cree que la oposición y la ciudadanía se merecen un respeto. Formula las siguientes 
preguntas:  
Piensan seguir vulnerando los derechos de esta oposición en el uso que hacen de los medios 
públicos de comunicación.  
Pregunta si desde Radio Calvià van a contactar alguna vez con la oposición, está convencido 
que desde el espíritu y la responsabilidad periodística que tienen lo lógico es que hayan 
pensado en hacerlo, lo que no entiendo es por qué no se hace.  
Finalmente pregunta si tienen previsto recuperar la tertulia de portavoces en Radio Calvià, una 
tertulia de portavoces que se inició con sus gobiernos en legislaturas pasadas y que permitía la 
tertulia en el medio público de los portavoces de los partidos con representación plenaria, les 
pediría que la recuperen y que se pudiera pactar en el seno de la Junta de portavoces un 
horario semanal. Cree que una democracia fuerte se asienta también en unos medios de 
comunicación públicos equilibrados imparciales y fuertes.  
 
Le contesta el Sr. Alcalde indicando que le contestarán por escrito a todas sus peticiones e 
indica que la tertulia de los portavoces en Radio Calvià le parece un programa recuperable. 
Añade que cuando suben informaciones a los medios lo hacen como Ayuntamiento de Calvià, 
a él no se le ha ocurrido hacerse como propias del Partido Popular o de Vox las acciones que 
está haciendo el Ayuntamiento. No actúan como ustedes que se apoderan de todo lo que 
hicieron como Partido Socialista o en coalición con otros partidos.  
 
El equipo de gobierno actual está difundiendo a la opinión pública todas las acciones que se 
están ejecutando, muchas de ellas son continuidad de acciones que vienen de atrás, porque 
como ha dicho en reiteradas ocasiones, darán continuidad a las iniciativas que les interesan. 
 
Coincide en que no es adecuado que se haga un uso de las redes sociales de forma partidista. 
Aprovecha para decirles que ganen un poquito en elegancia, refiriéndose a todos los memes y  



la crítica no constructiva que hacen desde sus redes sociales, la verdad es que dicen muy poco 
de esa famosa decencia democrática de la que presume la Sra. Francés. Cree que sería 
importante que en las redes se usará un léxico y unas imágenes acordes a lo que requiere una 
buena convivencia. 
 
Concluye indicando que considerarán su petición y espera que el debate de portavoces en 
Radio Calvià pueda introducirse en la parrilla de la programación.  
 
 
13. Prec efectuat pel Sr. Recasens Oliver. 
 
No sabe quién le ha dicho al Sr. Alcalde que hace faltan tres presupuestos para poder iniciar 
una ejecución y más en un tema tan peligroso, basta con solicitarlos y poner una fecha de 
finalización, con que tengan un único presupuesto pueden licitarlo. Lo explica porque en el 
tema que les ocupa dada su peligrosidad les solicita que intenten ser más ágiles.  
 
 
14. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver. 
 
El mes pasado se refirió a que la situación de las señales de tráfico verticales era bastante 
trágica, advirtiendo de su peligrosidad. El Sr. Alcalde se comprometió a trabajar con el tema de 
las señales e informó que ese mes  habían estado atendiendo las deficiencias y los problemas 
causados por el temporal del mes de agosto.  
 
Ha pasado un mes y no va a esperar su respuesta. Pasa a hacer un repaso de las deficiencias 
detectadas en un trozo de su zona: En la avenida de la playa de Palmanova dos señales de 
Carga y descarga giradas, las personas que lo tienen que utilizar no pueden verlo; en la calle 
Lleó justo al lado del colegio una señal de dirección prohibida que está girada y tumbada; en la 
calle Tarragona a 130 m de la calle Lleó un paso de peatones que está torcido; en la rotonda 
del Lidl una  señal de Ceda el paso rota y la más destacable para él, en la carretera antigua 
Palma - Andrax desapareció una señal de Ceda al paso que se rompió y lo que se ha hecho es 
poner un cono. 
 
Todas las deficiencias que ha mencionado están relacionadas con la seguridad vial, por ello les 
pide celeridad. La misma celeridad que tuvieron para pintar el paso de peatones pintado con la 
bandera del arcoiris. 
 
 
15. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver. 
 
Iniciaron un proceso para otorgar subvenciones para la adaptación de los vehículos Eurotaxis, 
el plazo para presentar la documentación finalizó el pasado 30 de septiembre. Hasta el 
momento nadie se ha puesto en contacto con las personas que pueden haber sido 
beneficiadas por la subvención. Pregunta cuándo se hará efectiva dicha subvención.  
 
 
16. Prec efectuat per la  Sra. López Expósito. 
 
Se refiere a que en el Paseo Calvià, justo a la altura de la entrada de la posesión Cas 
Saboners, hay una señal de tráfico tirada, escombros, conos, vallas de obras, lo que además 
de afear el Paseo obstaculiza el paso. Ruega que se retire. 
 
 
17. Prec efectuat per la  Sra. López Expósito. 
 
En una de las entradas para los coches y camiones del hotel BH en Magaluf hay un 
levantamiento importante de las baldosas de la acera, además este levantamiento está justo en 
la parte de la superficie podotáctil para que las personas invidentes o con baja visión puedan 
identificar que se trata de una zona de salida de la acera, lo que hace más importante su 
reparación. Pide que se repare de manera urgente para que no se ocasione ningún accidente.  



 
Le informa el Sr. Alcalde que este invierno se hará en esa zona una gran reforma, que incluye 
el arreglo de la calle y las aceras.  
 
 
18. Prec efectuat pel  Sr. Molina Jiménez. 
 
En la rotonda 8 del Camí de Cala Figuera salen unas ramas de arbusto que invaden en parte el 
carril de circulación de la rotonda, lo que provoca que los conductores sobre todo los de motos 
y ciclistas las rocen con la cabeza, lo que supone un peligro para la circulación. Ruega las 
poden. 
 
 
19. Prec efectuat per la  Sra. Rojano Pérez. 
 
La calle Engrosador de Calvià pueblo es una calle muy estrecha y sin salida, hay  vehículos 
que no conocen la zona y se meten y luego tienen dificultades para salir, dañando en 
ocasiones  los vehículos que están aparcados. Los vecinos de la zona de la calle solicitan la 
instalación de una señal vertical indicando que es una calle sin salida. 
 
Informa la Sra. Prats Vidal que esta señal ya está pedida. Añade que también se iluminará el 
parque que hay en la zona. 
 
 
20. Pregunta efectuada per la  Sra. Rojano Pérez. 
 
El pasado 10 de octubre se anunció un plan de hábitos saludables, en la jornada de Salud 
Mental que se celebró en el recinto ferial el Molino. Pregunta si saben que este plan ya existe, 
desde hace aproximadamente dos años y si saben que ya existe una mesa de Salud Mental en 
la que se integra este plan. 
 
También pregunta si saben que este ayuntamiento ha sido premiado por el premio Naos por 
este plan. Por ello le gustaría saber si se atribuyen trabajos que no son o desconocen lo que 
existe en Calvià. 
 
Le contesta el Sr. Alcalde que contestarán a sus preguntas. No obstante, reitera como ha dicho 
en anteriores ocasiones, que a las actuaciones que provienen de legislaturas anteriores con  
las que estén satisfechos y orgullosos les van a dar contenido y continuidad.  
 
El actual equipo de gobierno está revisando ese plan  y se están haciendo muchas acciones 
muy concretas, que estarán encantados de compartir con su grupo, pero no se han atribuido 
ningún éxito, representan al Ayuntamiento de Calvià, no actúan como Partido Popular o Vox. 
 
 
21. Pregunta efectuada pel  Sr. Cuadros Martínez. 
 
En la calle Delfin de Peguera hace aproximadamente un mes prendió una farola una noche, 
tuvo que intervenir la Policía y los Bomberos, a los dos días aproximadamente pasó un técnico 
y cambió toda la parte eléctrica, sin embargo la farola no funciona y continua apagada. Destaca 
que se trata de una calle en la que hay pocas farolas y se crea penumbra. Pregunta por qué no 
la arreglan.  
 
 
22. Prec efectuat pel  Sr. Cuadros Martínez. 
 
En el primer kilómetro del Paseo Calvià desde Peguera a Es Capdellà hay zonas con una 
anchura de un metro, en las que ha crecido tanto la hierba que ya se junta por la parte superior, 
en verano no pasaba nada, sin embargo ahora con el rocío  una persona que pase caminando 
a las 8 o a las 9 de la mañana se pone chorreando. Sabe que están desbrozando el Paseo 
Calvià, no obstante ruega den prioridad a ese tramo. 



 
 
23. Prec efectuat pel  Sr. Cuadros Martínez. 
 
Al fondo de la plaza Torà de Peguera hay un muro que tiene un chaflán en el que juegan los 
niños, tirándose por él. En el muro hay dos trozos de hierro que podrían hacer mucho daño a 
un niño, por ello solicita lo revisen y arreglen. 
 
 
24. Pregunta  efectuada per la  Sra. Muñoz Alcaraz. 
 
En el pleno del pasado mes de julio hizo la siguiente pregunta: "En la calle Tenis de Palmanova 
a la altura de la Colmena hay un boquete bastante grande en la calzada. La incidencia se 
notificó a principios de mayo y estaba en las ordenes de trabajos a realizar. A fecha de hoy no 
se ha reparado. Pregunta si saben cuándo está previsto que se repare.” 
 
Le contestó el Sr. Mas indicándole si podía ser más precisa, puesto que habían recorrido toda 
la calle, que mide unos 150 metros, y no habían encontrado el bache. Por ello se desplazó 
hasta la calle hizo una foto y se la mostró al Sr. Mas, ya hace unas semanas, esta mañana el 
bache seguía sin ser reparado, por ello reitera su pregunta cuándo está previsto que se repare.  
 
 
25. Pregunta  efectuada per la  Sra. Muñoz Alcaraz. 
 
Usuarios de la pista de petanca de la zona verde de la calle París le han comentado que 
solicitaron a la dinamizadora de zona la instalación de un grifo y una manguera para poder 
regar las pistas, así como reponer la arena que se ha ido perdiendo con el paso de los meses. 
Hasta ahora no han recibido respuesta, pregunta si tienen previsto atender estas peticiones.  
 
 
26. Pregunta  efectuada per la  Sra. Muñoz Alcaraz. 
 
En el Paseo de la playa de na Nadala, en Palmanova, en uno de los accesos justo enfrente de 
los baños y del puesto de socorro desde hace un par de meses hay un tramo de adoquines 
quitados, parece ser que se retiraron para instalar algún tipo de tablón de anuncios, hay una 
valla amarilla como indicando que se a realizar algún tipo de trabajo pero pasa el tiempo y ni se 
arreglan los adoquines ni se retira la valla.  Da mala imagen porque está en primera línea de la 
playa y es uno de los paseos más concurridos de Calvià. Pregunta cuánto tiempo más va a 
permanecer la valla allí y el Paseo sin arreglar. 
  
 
27. Pregunta  efectuada per la  Sra. Muñoz Alcaraz. 
 
Usuarios del centro de la tercera Edad de Palmanova se quejan de que tienen una plaga de 
cucarachas en el centro y de que en el baño de hombres hay tal olor a tuberías que hace 
inviable su uso. Según le comentan estas incidencias hace tiempo que están pasadas, cuándo 
tienen previsto atenderlas. 
 
Por otro lado también le dicen que a causa de una pequeña inundación que tuvieron se levantó 
parte del suelo y que estaba prevista su reparación durante los dos meses de verano en los 
que el centro ha permanecido cerrado, al tiempo que se cambiaría la ubicación de la barra para 
poder aprovechar mejor el espacio. No se ha hecho ninguna de las dos actuaciones, pregunta 
el motivo por el qué no se han realizado ambas actuaciones. 
 
 
28. Prec  efectuat pel  Sr. Rodríguez Badal. 
 
Se refiere a la respuesta que la ha dado anteriormente el Sr. Alcalde, quiere insistir en 
distinguir lo que son redes sociales de partidos políticos, sobre las que tienen 



responsabilidades y los medios de comunicación públicos. En su pregunta él se ha referido a 
los medios de comunicación públicos.  
 
Que se diga en ellos literalmente que el ayuntamiento impulsa los patios inclusivos, cuando lo 
que ha ocurrido es que ha finalizado la última de las 11 actuaciones que iniciaron hace dos 
años, entiende que eso es usar los medios de comunicación. O que hoy mientras se está 
debatiendo la moción de transporte, a la que han votado en contra, justo en el mismo momento  
en sus redes estén hablando de cambios y mejoras en las frecuencias. 
 
Les pide que tengan un poco más de criterio a la hora de comprender lo que es un medio de 
comunicación público, que debe estar siempre en el fiel de la balanza de la información. Sabe 
que el protagonismo corresponde al equipo de gobierno, eso no lo va a negar nunca,  pero les 
pide que lo que comunican no lo utilicen en su favor sino que simplemente informen, que  es lo 
que debe hacer un medio de comunicación público. 
 
Le satisfacen las palabras del Sr. Alcalde en el sentido de que se va a intentar recuperar la 
tertulia de portavoces en Radio Calvià, cree que será enriquecedor para todos y para el propio 
medio de comunicación municipal.  
 
Señala el Sr. Alcalde que quizás con la tertulia se consiga mejorar un poco la audiencia. Le 
agradece sus comentarios que atenderán, ya que su voluntad es la de mejorar y hacer las 
cosas bien.  
 
 
29. Prec efectuat pel  Sr. Cuadros Martínez. 
 
Recientemente han quitado una señal de Stop que había delante de la Hacienda, no entra a 
valorar  si está bien mal, supone que los técnicos lo han estudiado y han decidido quitarlo. Lo 
que sí quiere es transmitir lo molestos que están los vecinos de esa calle, de lo que ya tiene 
conocimiento el señor Ferrer, dado que ya le han pedido que dejen las señales como estaban. 
 
Las señales han quedado ahora igual que como estaban en el 2015, cuando los vecinos se 
quejaban porque hasta ese año cada semana había un accidente. Ante esa problemática un 
técnico municipal inspeccionó la zona y se decidió la instalación de la señal que ahora se ha 
quitado y desde su instalación no ha habido ningún otro problema. 
 
Le contesta el Sr. Ferrer Gómez indicando que todos saben que las tres señales de Stop se 
pusieron cuando el Sr. Cuadros era Teniente de alcalde, por ello le cuesta aceptar que ahora 
se quiten, destacando que únicamente se quejan dos vecinos.  
 
Explica que la Policía Local ya hizo un informe en junio de 2021 en el que se recogía que no 
tiene sentido que en ese cruce haya tres señales de Stop, porque si llegan al cruce tres coches 
no se sabe quien debe salir, ya que los tres tienen una señal de Stop y no está claro quien 
tiene preferencia. Explica mostrando una foto la intervención realizada en base al informe de la 
Policía, se ha puesto una señal de Ceda el para dar prioridad a la calle con más tráfico y se ha 
dejado la señal de Stop en la calle con menor circulación. Cree que se trata de una medida 
acertada. 
 
El Sr. Cuadros Martínez señala que además hay un paso de cebra muy peligroso y los 
ciudadanos ya saben de su peligro porque lo han vivido. 
 
Señala el Sr. Alcalde que se verá el efecto que genera la nueva señalización y espera que no 
haya ninguna desgracia. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=27 
 
 
28. PRECS I PREGUNTES DE LA CIUTADANIA 
 
Intervé el Sr. Francesc Sans Salom: 



 
Som aquí representant a l’Obra Cultural Balear, una entitat de més de seixanta anys d'història, 
que ha defensat amb convicció i en fermesa, la llengua, la cultura i en general la identitat de les 
Illes, per a mi és un orgull i un responsabilitat ser aquí. 
 
Hem demanat si hi havia qualque estudi que reflectís actualment l’estat del català en el 
municipi, maldament no hi hagi aquest estudi es ben palès i és la realitat que hi ha una llengua 
més minoritzada que l’altra oficial, en aquest cas el català.  
 
A partir d’aquí qualsevol normativa, reglament o acció que aprovi aquest Consistori que tendeixi 
a rebaixar encara més l’estatus del català és afegir en el banyat. Vull dir minoritzar més encara 
la llengua més feble i això és un atemptat contra el drets dels qui volem fer servir la nostra 
llengua i aprofit per dir que el nou Reglament d'us de llengües que es pretén aprovar va contra, 
estam convençuts, de la Llei de normalització lingüística. Tan de bo se tornés al consens i al 
seny de l’any 1986 que  va permetre aprovar aquesta llei. 
 
Be, com que no tindré torn de rèplica vull esmentar dues paraules que a n’aquest equip de 
govern li agrada molt fer servir. La primera és llibertat. Com deia Joan Lledonet per tenir 
llibertat de llengua n’has de conèixer més d’una. Als catalanoparlants no ens queda més remei 
que conèixer les dues. I l’altra és sobre mèrit, es diu que la llengua ha de ser un mèrit. Vostè 
Sr. Batle ho sap i ho ha tocat amb les mans, quan l'interlocutor no t'entén no és un mèrit és un 
problema.  
 
He de dir que és molt trist que la llengua pròpia sigui un problema a n’aquesta terra. Gràcies. 
 
Le contesta la Sra. Bonet Saum que en los cuatro meses transcurridos desde que se ha 
conformado el actual equipo de gobierno municipal no se ha elaborado ni encargado ningún 
estudio al respecto, al igual que no se ha hecho en los 8 años anteriores. 
 
Calvià es para el equipo de gobierno e imagina que para muchos otros un municipio, que como 
todos los de las Islas Baleares, cuenta con dos lenguas cooficiales de uso común, pero 
además es un municipio en el que tanto en los ámbitos laborales como personales es frecuente 
el uso de otros idiomas como pueden ser el inglés, el alemán u otras muchas lenguas. 
 
En Calvià nos enorgullecemos de ser un municipio abierto al mundo, un municipio políglota en 
el que las lenguas tienden puentes y no levantan barreras. Señala que si la Obra Cultural 
Balear cuenta con algún estudio propio sobre la situación del catalán el español o cualquier 
otra lengua en Calvià será tomado en consideración y analizado con mucho interés por este 
Consistorio. 
 
http://videoacta.calvia.com/?pleno=20231026&punto=28 
 
 
A continuació la Batlia lliura a Secretaria les contestacions a les preguntes formulades en la 
sessió plenària de dia 28 de setembre de 2023, de les quals a continuació es transcriuen les 
contestacions: 
 
3. Pregunta efectuada pel Sr. Martínez Rodríguez  
 
El Santa Ponsa Club de Fútbol ruega que se mejore la iluminación del campo de fútbol puesto 
que la temporada se ha iniciado y no es adecuada. Pregunta si el equipo de gobierno tiene 
previsto efectuar dicha mejora. 
 
Resposta del Sr. Tascón Piña 
 
Tenemos una demanda importante de deficiencias en las instalaciones deportivas. No solo de 
iluminación, sino también de muchos otros aspectos. Por supuesto tenemos previsto efectuar 
una actuación en esa instalación. 
 
 



6. Pregunta efectuada per la Sra. Cuenca Cuenca  
 
El Ajuntament de Calvià puso en marcha la subvención para las obras de instalación de 
ascensores en edificios de viviendas que no dispusieran de éste. Ha sido la mayor ayuda que 
un municipio ha puesto en marcha para tal fin, destinando un millón de euros. 
 
Muchos vecinos siguen esperando el otorgamiento de las licencias que les permitan ejecutar 
las mejoras. Los precios en el sector de la construcción son volátiles y por tanto también lo son 
los presupuestos para la instalación de los ascensores, por ello es muy urgente que los 
proyectos que cumplan los requisitos se revisen con la máxima celeridad posible. 
 
Pregunta cuándo tienen previsto otorgar todas las licencias y si van a incluir este tipo de 
convocatorias de ayudas tan necesarias en el presupuesto 2024. 
 
El Sr. Alcalde indica que si las ayudas estaban previstas y depende del equipo de gobierno 
otorgar dichas licencias se llevará a cabo en cuanto sea posible, de todas formas se le 
contestará por escrito de una manera más concreta. 
 
Resposta del Sr. Bujosa Arbona 
 
Siendo que el otorgamiento de las licencias es un acto reglado, se debe de seguir el 
procedimiento y cumplirse con los trámites oportunos. 
En cuanto a la convocatoria de ayudas, este equipo de gobierno prevé incluirlas en sus 
presupuestos. 
 
 
9. Pregunta efectuada pel Sr. Martorell Enseñat.  
 
Pregunta cuándo piensan eliminar las hierbas que se encuentran en la bajada que da acceso a 
Port Adriano y a la playa de El Toro. 
 
Resposta del Sr. Thomàs Quetglas 
 
Ya están eliminadas. 
 
 
10. Pregunta efectuada pel Sr. Martorell Enseñat.  
 
10.1 En la rueda de prensa del pasado 15 de septiembre en relación a la aplicación de nuevas 
cuotas en las escoletas de Calvià, solicita cómo van a llevar a cabo el convenio de gratuidades 
de escoletas. 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
El procedimiento mediante el cual se solicita la suscripción del correspondiente Convenio entre 
la Conselleria y el Ayuntamiento, viene recogido en la Resolución del conseller de Educació 
(BOIB núm. 124, de 7 de septiembre de 2023), estableciendo un plazo de 5 días para 
formalizar la misma y que, por supuesto, se encuentra debidamente presentado en tiempo y 
forma. 
 
10.2 Anunciaron que las familias matriculadas van a tener que pagar 90 euros en concepto de 
comedor sin tener en cuenta la renta de la unidad familiar como se venía haciendo hasta ahora. 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Para la aplicación del precio público del servicio complementario de alimentación, la renta de la 
unidad familiar será determinante para la aplicación de las Ayudas subvencionadas tanto por la 
Conselleria (QUE LLEGA MUCHOS CASOS A SUFRAGAR EL 100% DEL COSTE ANUAL 
PARA LAS FAMILIAS) como por el propio Ayuntamiento. 
 



10.3 ¿Cuándo lo van a aplicar?, ¿cómo lo van a aplicar para este mes de septiembre, así como 
lo anunciaron? 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Como bien sabe, como miembro del Consejo Rector del IMEB, en fecha 6 de octubre de 2023, 
el Consejo Rector del IMEB aprobó la suspensión de la ordenanza de precio público de las 
Escuelas municipales de Educación Infantil de Calvià, en los términos siguientes: suspensión 
del pago del precio público a los alumnos matriculados del primer ciclo de Educación Infantil (0-
3 años), con fecha de efecto 1 de septiembre de 2023, de acuerdo con lo establecido en el 
Decreto Ley 5/2023. 
 
10.4 ¿Piensan hacer una reunión con las familias?  
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Las familias, así como la coordinación de los centros educativos están perfectamente 
informadas de la actualidad relacionada con este asunto. 
 
 
10.5 ¿Han cobrado este mes de septiembre tal y como dice la ordenanza actual? 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
No. 
 
10.6 ¿Cómo pueden cobrar el comedor a partir de este mes de septiembre, como ya han 
anunciado, sin suspender la actual ordenanza y sin tener aprobada una ordenanza que lo 
contemple? 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Como bien sabe, como miembro del Consejo Rector del IMEB, en fecha 6 de octubre de 2023, 
el Consejo Rector del IMEB aprobó la suspensión de la ordenanza de precio público de las 
Escuelas municipales de Educación Infantil de Calvià, en los términos siguientes: suspensión 
del pago del precio público a los alumnos matriculados del primer ciclo de Educación Infantil (0-
3 años), con fecha de efecto 1 de septiembre de 2023, de acuerdo con lo establecido en el 
Decreto Ley 5/2023. 
 
10.7 Nos dicen que el pago de 90 euros es en concepto de comedor y merienda, según el 
modelo de convenio, los alumnos tienen derecho a no quedarse al comedor, por lo que 
pregunta qué tramo horario van a considerar para dicho concepto, 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Efectivamente, Sr. Martorell, a diferencia del modelo de gestión instaurado por ustedes durante 
8 años, las familias tienen derecho a decidir si quieren o no hacer uso del servicio 
complementario de alimentación. 
 
Y es que, como usted sabe, dentro de las tarifas de precio público, ahora suspendidas, se 
incluía el servicio de alimentación, IMPONIENDO a todas las familias al abono de dicho 
servicio. Y, como bien sabe, parte del alumnado NO hacía uso de dicho servicio, a pesar de 
abonar la cuota completa. 
 
Actualmente, las únicas familias que no hacen uso del servicio complementario de alimentación 
(13 de 492) son aquellas que por razones personales, así lo han decidido. Y, al igual que en los 
cursos pasados, recogen a los alumnos en horario de comida. 
 
10.8 Qué cuota van a tener que abonar las familias matriculadas en las escoletas públicas de 
Calvià con residencia fuera de nuestro municipio. 



 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
El mismo que las familias residentes. Jurisprudencia y Doctrina se han pronunciado en cuanto 
a la discriminación por razón de residencia en este sentido. 
 
10.9 Añade que estamos a punto de entrar en el mes de octubre y ni la ciudadanía ni las 
familias afectadas saben absolutamente nada. 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Las familias saben que, a fecha de hoy, la educación en el primer ciclo de Infantil es totalmente 
gratuita. Es gratuita durante el curso escolar y es gratuita durante los meses de verano, 
expresando TODAS las familias un grado de satisfacción y orgullo MÁXIMO por nuestra 
gestión. 
 
Las familias saben que, a fecha de hoy y, hasta la aprobación de un nuevo precio público que 
tarifique el servicio complementario de alimentación, NO han tenido que abonar cuota alguna 
por dicho concepto y que no tendrán que abonar ninguna cuota con CARÁCTER 
RETROACTIVO. 
 
Las familias saben que el precio público para el servicio complementario de alimentación es de 
90,00€. Y que cuando se apruebe, tendrán que abonar dicha cuota si precisan del servicio. 
Las familias saben la línea de ayudas de comedor que promueve la Conselleria de Educació, 
así como la asunción de dichas cuotas en casos determinados por parte del propio 
Ayuntamiento, como usted también sabe. 
 
 
11. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate 
 
Pregunta si hay intención de convocar el Consejo Rector de Sa Societat y de continuar con las 
funciones que realizaba dicho consejo. 
 
Resposta de la Sra. Bonet Saum 
 
Sí, hay intención de convocar el Consejo Rector. 
 
 
11 bis. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate 
 
Pregunta si hay intención de convocar la mesa contra las violencias machistas y si está 
previsto renovar los cargos. 
 
Igualmente pregunta si hay intención de continuar con los actos del primer martes de mes en 
denuncia por las mujeres asesinadas durante ese mes y que se hacía junto con los centros 
escolares para concienciar con todo lo relacionado con la violencia machista y las escuelas lo 
agradecían mucho.  
 
Resposta de la Sra. Prats Vidal 
 
Lo estamos valorando. 
 
 
12. Pregunta efectuada per la Sra. Francés Gárate  
 
Las obras que hay en el molino entre Santa Ponça y Galatzó parecen que están paradas. Les 
gustaría saber a qué se debe. 
 



Resposta del Sr. Thomàs Quetglas  
 
En el mes de Agosto y mitad de Septiembre las obras estuvieron paradas por falta de 
suministro de planchas de encofrado. 
 
Actualmente el encofrado está listo y el pasado 24 de octubre se procedió al hormigonado, a 
partir de aquí la obra avanza con normalidad 
 
 
18. Pregunta efectuada pel Sr. Recasens Oliver  
 
En relación al parque infantil que hay entre la calle Burgos y la Calle Son Caliu llevan un mes y 
una semana intentando reparar el suelo de un espacio de juegos concreto. 
 
A veces hay un operario y a veces ninguno. Los usuarios pueden entender que se tenga que 
reparar, lo que no entienden es la dejadez en la coordinación propia del Ayuntamiento en este 
caso, por lo que solicitan que se coordine y se haga a la mayor brevedad posible. 
 
Resposta del Sr. Mas Sánchez  
 
Las sucesivas reparaciones que se han llevado a cabo durante el mes septiembre responden a 
actos de vandalismo, donde se han arrancado enormes trozos de pavimento arrojándolos a los 
jardines y a la fuente ornamental cercana.  
 
Cada vez que se procede a una reparación, las condiciones climáticas deben ser muy 
favorables lo que condiciona la eficacia del trabajo. 
 
Estos trabajos quedaron finalizados el día 23 de octubre. 
 
 
22. Pregunta efectuada per la Sra. Rojano Expósito  
 
La zona de Es Capdellà no cuenta con dinamizador o dinamizadora de zona. Pregunta a qué 
se debe. 
 
Resposta del Sr. Bujosa Arbona 
 
La dinamizadora d’ Es Capdellà és Catalina Frau. 
 
 
23. Pregunta efectuada pel Sr. Cuadros Martínez  
 
Señala que hace un par de meses, durante un fin de semana se rompió un latiguillo del baño 
del local de la tercera edad de Peguera, inundando el propio local de la tercera edad y el local 
de la Unidad básica de Salud que está justo debajo. El lunes cuando fueron a abrir el local para 
el servicio médico, se encontraron con el local totalmente inundado. Debido al estado en el que 
se encontraba fue inviable dar el servicio, teniendo que desviarse a Santa Ponça durante dos 
días hasta que se secó el local y quedó parcialmente accesible.  
 
Debido a la inundación y a los golpes de calor en aquellos momentos, en una zona de 
aproximadamente unos 30 metros cuadrados se levantaron las baldosas y quedó impracticable 
y limitado el acceso, al igual que quedó anulado el acceso a los aseos. 
 
Ambos locales son de propiedad municipal y según le ha confirmado la persona que atiende en 
la Unidad básica de salud, están a la espera de que lo arregle el seguro. Le consta que el 
mantenimiento del local es competencia de la Conselleria de Salud, no obstante pregunta si el 
equipo de gobierno ha instado para que lo arreglen, y hasta cuando piensan someter a los 
ciudadanos de Peguera a los servicios de salud en un local en lamentable estado y sin poder 
hacer uso de los baños. 
 



Insta al equipo de gobierno a que lo repare de inmediato y después lo arreglen con el seguro o 
con la Conselleria. Se trata de una reparación relativamente sencilla y en pocos días podría 
estar reparada. 
 
Resposta del Sr. Mas Sánchez  
 
Este es un trabajo que ya estaba programado para realizar una vez que la brigada de 
inmuebles finalizara los trabajos de apoyo a la brigada de cementerio en unas actuaciones de 
cara a la festividad de Todos los Santos. 
 
La reparación del Centro de Salud finalizó el pasado 23 de octubre.  
 
 
25. Pregunta efectuada pel Sr. Cuadros Martínez  
 
En la rotonda que hay en la calle Ametler frente al restaurante la Hacienda dirección hacia 
Palma, en la última gran tormenta de hace mes y medio cayó una rama de un pino. Tuvo que 
intervenir una grúa para retirar la rama y se apoyó sobre el firme de dicha rotonda ocasionando 
un pequeño agujero, no obstante con el tráfico rodado se ha convertido en un gran socavón de 
considerable dimensiones y peligroso para el tráfico. 
 
Pregunta al Sr. Ferrer Gómez si es consciente del socavón y si ha dado parte para que lo 
arreglen o espera a que haya un accidente para hacerlo.  
 
Ruega al equipo de gobierno que lo reparen lo antes posible 
 
Resposta del Sr. Ferrer Gómez  
 
El socavón se reparó el mismo día del pleno, siguiendo el orden de trabajo establecido.  
 
 
26. Pregunta efectuada pel Sr. Cuadros Martínez  
 
En el Bulevar de Peguera a la altura del número 70, justo delante del hotel playas de Peguera, 
a mediados del mes de junio se hizo una zanja de aproximadamente 4 metros en la acera, tras 
varios días la cerraron con una capa de hormigón basto dejando un gran parche en el centro de 
Peguera. Pregunta si saben quién hizo la zanja y si tienen pensado a la empresa que hizo la 
zanja que haga una terminación correcta del trabajo, dejando la acera en el mismo estado que 
se la encontró. 
 
Resposta del Sr. Ferrer Gómez  
 
La zanja la hizo Redexis y nos informan que están pendientes de recibir este tipo de baldosas 
para sellarlo. Estamos avisando prácticamente a diario para que lo solucionen, esperemos que 
arreglen lo antes posible. 
 
 
27. Pregunta efectuada pel Sr. Cuadros Martínez  
 
En el pleno del mes de julio, instó al Equipo de gobierno a que controle y evite el uso del 
mobiliario público y espacio público para poner publicidad e incluso informó al Sr. Ferrer de 
dónde se estaba haciendo uso de ello. Han pasado dos meses, aún está dicha publicidad y 
están aumentando los carteles de publicidad por todas las aceras de Peguera. Pregunta al Sr. 
Ferrer, como concejal de la zona de Peguera y responsable de comercio, a qué espera para 
atajar esta ilegalidad. 
 
Resposta del Sr. Ferrer Gómez  
 
Se ha procedido a la retirada de la publicidad del mobiliario público. 
 



 
29. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz  
 
Delante de los apartamentos Bolero en la calle Miguel de los Santos Oliver, 16 en uno de los 
aparcamientos públicos hay una caravana estacionada en la que al parecer están viviendo dos 
personas. Esta situación no es nueva ya que el 28.11.2022 a petición suya y por quejas de los 
vecinos, la policía se personó para identificar a las personas que vivían allí, si bien no fue hasta 
el 30.11.22 que pudo identificarlas, redactando un informe que remitió a servicios sociales de 
este ayuntamiento. El 8.3.2023 viendo que la situación persistía y que las condiciones 
higiénicas habían empeorado se dirigió por correo electrónico al departamento de servicios 
sociales. Recibió respuesta el 15 de marzo de 2023 informando de dicha persona que no tiene 
necesidad de ser asistida por los servicios sociales y ha tomado la decisión de vivir allí. 
 
Este verano la situación ha empeorado considerablemente ya que según los vecinos vive con 
ella otra persona y se dedica a reparar vehículos en el aparcamiento de al lado, además 
algunas noches genera molestias a los vecinos poniendo la música a todo volumen y hay 
mucha suciedad en el entorno de la caravana ya que carece de las mínimas condiciones 
higiénicas. 
 
Los vecinos temen que esta situación haga efecto llamada porque también este verano en el 
aparcamiento de la plaza Felipe VI se ha instalado otra caravana sin vehículo y al parecer está 
viviendo alguien. 
 
Pregunta si han tomado alguna medida al respecto o si tienen intención de hacerlo. 
 
Resposta de la Sra. Catalá Ribó  
 
Tenemos conocimiento de esta situación, de la cual se inició el oportuno seguimiento por parte 
de Policía. 
 
 
30. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz  
 
En los últimos meses las zonas de Palmanova y Magaluf se han visto invadidas por patinetes 
eléctricos. Los patinetes permanecen abandonados y tirados en cualquier lugar, además 
circulan a gran velocidad por el Paseo de Calvià, por las aceras y por el Paseo de la Playa de 
Palmanova y Magaluf. Esto supone un gran peligro para los viandantes y para las personas 
mayores y niños pequeños. 
 
Pregunta si han tomado o piensan tomar alguna medida al respecto. 
 
Resposta de la Sra. Catalá Ribó 
 
En fecha 23 de agosto se publicó una Orden de Jefatura estableciendo los criterios de 
actuación ante la problemática que podían generar los VMP de alquiler. 
Como consecuencia de la aplicación de dicha Orden, a fecha de 24 de octubre se han retirado 
de la vía pública un total de 115 VMP por diferentes infracciones, realizándose las denuncias 
correspondientes y cobrando las tasas establecidas cuando las empresas de alquiler los 
recuperan del depósito municipal. 
 
 
31. Pregunta efectuada per la Sra. Muñoz Alcaraz  
 
En la entrada al aparcamiento público de la calle Germans Moncada en Palmanova, hace dos 
meses se instaló un panel de control de aparcamientos libres. Inicialmente la petición estaba 
hecha para evitar que los coches dieran vueltas alrededor del parking buscando espacio y para 
dar respuesta a numerosas quejas de los vecinos del entorno. 
Pregunta cuando tienen intención de ponerlo en funcionamiento y si le parece que justo en la 
entrada del parking es la ubicación más adecuada para impedir que los vehículos entren. 
 



Resposta del Sr. Mas Sánchez 
 
El Instalador ha realizado la programación y la verificación del Panel y se ha completado la 
instalación.  
Desde hace unos días el panel está en perfecto funcionamiento. 
 
  
Atès que no hi ha més assumptes per tractar, a les dotze hores i trenta-set minuts del dia de la 
data, s’aixeca la sessió, de la qual jo, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari accidental,                                                                    El batle, 
 

 
 


